
3 Mαρτίου 2010 στο
Bιοτεχνικό Eπιµελητήριο

Σας καλούµε στην Ηµερίδα που οργανώνει η Επιτροπή
Κατοίκων για την Ακαδηµία Πλάτωνα µε θέµα:

«Η Ακαδηµία του Πλάτωνος στον Παγκόσµιο Πο-
λιτισµό και ο Χώρος στην Αθήνα του Σήµερα».

Η Ηµερίδα πραγµατοποιείται στις 3 Μαρτίου, ώρα
10:00 το πρωί στο ΒΕΑ, Ακαδηµίας 18, 1ος όροφος

ΗΜΕΡΙ∆Α
Η εφηµερίδα

επόµενο βήµα του αγώνα µας 

Το φύλλο που κρατάτε σήµερα στα χέρια σας
φιλοδοξεί να είναι η µαχητική φωνή των πο-

λιτών της Ακαδηµίας Πλάτωνα.Η παρέµβαση των
κατοίκων µιας πολύπαθης αλλά ιστορικής γει-
τονιάς της Αθήνας η οποία εσκεµµένα και ύπο-
πτα παρέµεινε σε υποβάθµιση µε ευθύνη της κε-
ντρικής πολιτικής εξουσίας, αλλά και της δη-
µοτικής αρχής.

Η έκδοση της εφηµερίδας της Ακαδηµίας Πλά-
τωνα είναι µια ακόµη στάση σε έναν αγώνα που
άρχισε πριν ενάµιση χρόνο σε δύσκολες συνθή-
κες για την αναβάθµιση και την ανάπλαση της πε-
ριοχής µας.Σταθµοί σε αυτόν τον αγώνα που κι-
νητοποίησε την πλειονότητα των κατοίκων της
Ακαδηµίας Πλάτωνα ήταν η µαζική αντίδραση
στο σχέδιο της Νοµαρχίας για ανέγερση του
9όροφου ∆ιοικητηρίου της.Η δυναµική απαίτηση
να δοθεί το οικόπεδο για το νηπιαγωγείο που τό-
σο ανάγκη έχει η περιοχή µας.Αυτή η µάχη κερ-
δήθηκε. Η Νοµαρχία Αθηνών άλλαξε τα σχέδια
της και το οικόπεδο επαναχαρακτηρίστηκε ως
χώρος για σχολείο.∆εν εφησυχάζουµε, συνεχί-
ζουµε µέχρι να δούµε το πρότυπο νηπιαγωγείο.

Επίσης ήταν η ανάδειξη της εγκατάλειψης
του αρχαιολογικού άλσους της Ακαδηµίας Πλά-
τωνος, η αντίδραση στα µελετητικά σχέδια της
πλειοψηφίας στο δήµο Αθηναίων που συρρι-
κνώνουν και αφαιρούν από το Πάρκο κοµµάτια-
φιλέτα σε όφελος µεγάλων εργολαβικών συµ-
φερόντων. Η άµεση και δυναµική αντίδραση
των κατοίκων εξανάγκασε το δήµο να προχω-
ρήσει σε δηµόσια διαβούλευση. Και εκεί απο-
δείχθηκε πως το µελετητικό σχέδιο δεν αντι-
µετωπίζει τα προβλήµατα, αντιθέτως είναι ενά-
ντια στην πραγµατική οικονοµική και περιβαλ-
λοντική ανάπτυξη της Ακαδηµίας.

Η Επιτροπή Κατοίκων κατέθεσε σε αρµόδι-
ους φορείς, στο δήµο και στη Βουλή τις τεκµη-
ριωµένες προτάσεις της για την πραγµατική
ανάπλαση της περιοχής µε άξονα την ενοποίη-
ση των αρχαιολογικών χώρων, την υπογειοποί-
ηση του Προαστιακού, την ανάπλαση του αρ-
χαιολογικού άλσους.

Η έκδοση της εφηµερίδας είναι ένας ακόµη σταθ-
µός για την ενηµέρωση των πολιτών προς όφε-
λος των πολιτών, βήµα προβολής αλλά και διεκ-
δίκησης των στόχων µας.Και υπέρτατος στόχος
είναι να αποκτήσει η περιοχή την ιστορική της
αξία, να καλυτερεύσει η ζωή των κατοίκων. Σε
αυτό τον στόχο θέλουµε όλους τους κατοίκους
της Ακαδηµίας Πλάτωνα να βρίσκονται δίπλα
στην Επιτροπή Κατοίκων. Να τολµήσουµε. Να
διεκδικήσουµε. Όχι το καλό της περιοχής αλλά
το καλύτερο που έχουµε όλοι ανάγκη.

Η ΣΥΝΤΑΞΗ

Η ΓΝΩΜΗ ΜΑΣ...

Τριµηνιαία έκδοση της Επιτροπής Κατοίκων Ακαδηµίας Πλάτωνα - http://akadimia-platonos.blogspot.com   

Με το βλέµα στραµµένο στο µέλλον,έτσι
όπως εµείς το ονειρευόµαστε για
εµάς, για τα παιδιά µας, µπήκαµε

µπροστά για τη σωτηρία της γειτονιάς µας.Με
ένα όραµα που πριν ενάµιση χρόνο φάνταζε
ουτοπία. Να προχωρήσει η πραγµατική ανά-
πλαση της Ακαδηµίας Πλάτωνα.Να αναδειχθεί
ο σβησµένος από τον χάρτη της επίσηµης πο-
λιτείας αρχαιολογικός χώρος. Να σωθούν και
να αναβαθµιστούν οι αδόµητοι χώροι σε χώ-
ρους πρασίνου, αθλητικών δραστηριοτήτων.
Να σταµατήσει η επέλαση του µπετόν και της
καταστροφής της µνήµης µας στο χώρο. Με
αυτούς τους στόχους είπαµε το πρώτο «όχι»
στη Νοµαρχία Αθηνών η οποία ήθελε να χτί-
σει 9όροφο διοικητήριο στην «αυλή» του αρ-
χαιολογικού Πάρκου. Είπαµε «όχι» στην ερ-
γολαβική θυγατρική εταιρεία του «Άκτωρα» Reds
η οποία αγόρασε ένα κοµµάτι αρχαιολογικού
Πάρκου που σχεδιασµένα αποκόπηκε από τη
µήτρα της αρχαίας γης για να παραδοθεί σε
εργολάβους. Φωνάξαµε για τις αυθαίρετες
σπορές µπετόν και τσιµέντου και όπως απο-
δείχθηκε είχαµε δίκιο. Πολλές από τις άδει-
ες οικοδοµών που εκδόθηκαν ήταν παράνο-
µες.Ο δήµος Αθηναίων αναγκάστηκε κάτω από
τη δική µας πίεση και επιµονή να παγώσει για
ένα χρόνο την έκδοση αδειών οικοδοµής στη
γειτονιάς µας.Την ίδια όµως στιγµής περνού-
σε από την πίσω πόρτα, αυθαίρετα και απο-
κοµµένα από κάθε άλλους είδους παρέµβαση,
τροποποίηση του σχεδίου πόλεως για ένα πο-
λύ µικρό κοµµάτι της γειτονιάς µας, συµπτω-
µατικά το κοµµάτι-φιλέτο γύρω από το οικό-
πεδο της Reds! Είπαµε όχι στο σχέδιο του δή-
µου που θέλει µε παρεµβάσεις τσαπατσουλιάς
να ανοίξει το δρόµο στις µεγάλες εργολαβικές

εταιρείες να οικοδοµήσουν, χωρίς προβλήµα-
τα παράνοµων πράξεων, όποιον αδόµητο και
ελεύθερο χώρο έµεινε στην Ακαδηµία.

Η γειτονιά της Ακαδηµίας Πλάτωνα δεν εί-
ναι όποια και όποια. Έχει µακριά ιστορία, µε
αίγλη αλλά κυρίως µε χρόνια υποβάθµιση.Το
Πάρκο του Πλάτωνα, ξεχασµένο ανάµεσα σε
λεωφόρους τα τελευταία χρόνια έγινε στόχος.
Οι ελεύθεροι, αδόµητοι χώροι της Ακαδηµίας
έγιναν στόχος. Και στα ελεύθερα χωράφια
–οικόπεδα νοτισµένα µε υγρά φρένων και λά-
δια µπουλντόζας από τις δεκάδες µάντρες,
εργολαβικές εταιρείες µεγαθήρια σχεδίαζαν και
σχεδιάζουν να υψώσουν τα νέα τείχη της εµπο-
ρικής κατανάλωσης. Τράπεζες, εµπορικά κέ-
ντρα, κτίρια γραφείων. Με αυτή την ανάπτυ-
ξη που γίνεται βραχνάς και θάνατος για τους
πολίτες και τη ζωή τους, είναι φανερό πως συ-
µπορεύεται ο δήµος Αθηναίων.Το αποδεικνύει
µε τις ενέργειες του κάθε φορά. Σε αυτή την

κατεύθυνση βρίσκεται και η µελέτη µε τον πα-
ραπλανατικό τίτλο του «πολεοδοµικού ανα-
σχεδιασµού» η οποία δεν πρέπει να περάσει.

Ενάµιση χρόνο τώρα η Επιτροπή Κατοίκων
Ακαδηµίας Πλάτωνα µπήκε µπροστά στην αυ-
θαιρεσία. Ανοιχτή σε συµµετοχές κατοίκων,
οργάνωσε και πρωτοστάτησε σε διαµαρτυρίες,
συγκεντρώσεις,συναυλίες,κινητοποιήσεις.Αυ-
τά που κερδίσαµε δεν είναι λίγα.Τώρα όµως εί-
ναι η κρίσιµη στιγµή για την περιοχή µας.Τώ-
ρα που η Ακαδηµία Πλάτωνα βγήκε από την αφά-
νεια και µπήκε στο κάδρο των πολιτικών και κοµ-
µατικών πράξεων, η φωνή µας και η συµµετο-
χή µας οφείλει να γίνει πιο δυναµική.Καµία ανά-
πλαση στην περιοχή δεν µπορεί να γίνει χωρίς
την ανάδειξη του αρχαιολογικού χώρου,την ενο-
ποίηση των αρχαιολογικών χώρων, την υπο-
γειοποίηση των γραµµών του προαστιακού,την
σωτηρία των «λαχανόκηπων» ως χώρος πρα-
σίνου και κοινοφελών έργων για τους πολίτες.

Aριθµός Φύλλου  1 Iανουάριος - Φεβρουάριος - Mάρτιος 2010         Tιµή: 1 ευρώ (προαιρετικά)

Πολιτική πράξη
το όραµά µας

Οι εργασίες στο οικόπεδο της Reds έβγαλαν στο φώς της ηµέρας µέρος του αρχαιολογικού Πάρκου.
Κι όµως επάνω στα αρχαία ερείπια η εταιρεία σχεδίαζε την ανύψωση εµπορικού κτιρίου!  

(φωτο Μάριος Λώλος, προσφορά για την Επιτροπή Κατοίκων Ακαδηµίας Πλάτωνα)
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ΠΡΟΣ:
ΤΗ ∆ΙΕΥΘΥΝΣΗ ΣΧΕ∆ΙΟΥ ΠΟΛΕΩΣ
∆ΗΜΟΥ ΑΘΗΝΑΙ ΤΜΗΜΑ
ΠΟΛΕΟ∆ΟΜΙΚΩΝ ΜΕΛΕΤΩΝ 
KOIN:
1) ∆ΗΜΟ ΑΘΗΝΑΙΩΝ:α)∆ήµαρχο Αθη-
ναίων κ. Ν. Κακλαµάνη β)Αντιδήµαρχο
Αθηναίων κ. Ν. Αβραµίδη γ) 4ο ∆ιαµέ-
ρισµα ∆ήµου Αθηναίων 
2)ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ,
ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ & ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ ΑΛΛΑΓΗΣ 
3)ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ
4)ΟΡΓΑΝΙΣΜΟ ΡΥΘΜΙΣΤΙΚΟΥ
ΣΧΕ∆ΙΟΥ ΑΘΗΝΑΣ

Κυρίες και Κύριοι,

Απευθυνόµαστε σε εσάς, ως αρµόδιους
για την εκπόνηση της µελέτης Πολεο-
δοµικού Ανασχεδιασµού της γειτονιάς

Ακαδηµίας Πλάτωνος και την οργάνωση των
διαδικασιών διαβούλευσης του ∆ήµου,για να εκ-
φράσουµε του λόγους για τους οποίους διαφω-
νούµε επί της αρχής µε την µελέτη που έχει εκ-
πονηθεί από την ∆ιεύθυνση Σχεδίου Πόλεως
και έχει τίτλο «Μελέτη Πολεοδοµικού Ανασχε-
διασµού της γειτονιάς Ακαδηµίας Πλάτωνος και
της περιοχής που περιβάλλει την γειτονιά και το
Αρχαιολογικό Άλσος» και να καταθέσουµε τις
προτάσεις µας.

Οι λόγοι για τους οποίους διαφωνούµε
είναι οι ακόλουθοι:

1. Γιατί ο ίδιος ο τίτλος είναι παραπλανητικός
αφού όπως αναφέρεται και στο ίδιο το τεύχος
(σελ. 16) της µελέτης δεν πρόκειται για Μελέ-
τη Πολεοδοµικού Ανασχεδιασµού, αλλά για τη
«συνήθη διαδικασία πολεοδοµικών ρυθµίσεων»,
δηλαδή για τροποποίηση του σχεδίου πόλης του
1968, κυρίως στο τµήµα περί την οδό Σβώλου
στη γειτονιά κατοικίας (που δεν είχε διανοιχτεί
ποτέ), καθως και τακτοποίηση των ζητηµάτων

που προέκυψαν στο σχέδιο πόλης και την έκδο-
ση οικοδοµικών αδειών, νότια του αρχαιολογι-
κού χώρου, από τη θεσµοθέτηση του ορίου του
χώρου µε απόφαση του πρώην ΥΠΠΟ (2000).

2. Γιατί η προώθηση της παρούσας µελέτης
προϋποθέτει την έγκριση,από τα Υπουργεία Πο-
λιτισµού και Περιβάλλοντος,Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής,προηγούµενης µελέτης που εί-
χε υποβάλει ο ∆ήµος Αθηναίων (Μάρτιος 2009)
για την «Τακτοποίηση του ορίου του Αρχαιολο-
γικού Άλσους της Ακαδηµίας Πλάτωνος». Στην
µελέτη εκείνη προτείνεται µείωσης του ορίου στο
νότιο τµήµα του χώρου,που υπάρχει µεγάλο εν-
διαφέρον για την ανέγερση κτιρίων γραφείων και
το θεσµοθετηµένο όριο του αρχαιολογικού χώ-
ρου εµποδίζει την έκδοση νόµιµων οικοδοµικών
αδειών. Με βάση τις προτάσεις του ∆ήµου, χώ-
ροι που έχουν απαλλοτριωθεί από το ΥΠΠΟ
υπέρ του Αρχαιολογικού Άλσους δίνονται για τη
διάνοιξη οδών προκειµένου στη συγκεκριµένη
περιοχή να ισχύσει ως έχει το σχέδιο πόλης του
1968 (!) και να παραµείνουν αλώβητες οι ιδιο-
κτησίες, οι οποίες στην πλειοψηφία τους είναι
πολύ µεγάλες.

3. Γιατί η µελέτη αγνοεί το πάγιο αίτηµα των
κατοίκων για επέκταση του Αρχαιολογικού Χώ-
ρου και ουσιαστική αναβάθµισή του, κάνοντας
µόνο µία πρόταση:την κατάργηση της οδού Κρα-
τύλου που τον διασχίζει. Έτσι:
� αγνοεί τη δυνατότητα πρότασης προς το
ΥΠΠΟ για επανεξέταση της χωροθέτησης του
Μουσείου της Πόλης των Αθηνών σε γειτονικούς
αδόµητους χώρους και όχι σε τµήµα του υπάρ-
χοντος Άλσους, όπου µάλιστα πρόσφατα εγκαι-
νιάστηκε πανηγυρικά γήπεδο πληρωµένο από
τους δηµότες
� αγνοεί τη δυνατότητα πρότασης για αλλαγή
των χρήσεων στη Ζώνη Προστασίας του Αρχαι-
ολογικού Άλσους και σε άµεση επαφή µε το νέο
Μουσείο,όπου έχει θεσµοθετηθεί από το ΥΠΠΟ
το Σεπτέµβριο του 2004 «Βιοµηχανικό Πάρκο»
(!!) κατ΄ επιταγή του Γενικού Πολεοδοµικού Σχε-
δίου του ∆ήµου, που κατά τα άλλα «δεν είναι δε-
σµευτικό», όπως µας πληροφορεί η µελέτη
� δεν ερµηνεύει σωστά το χάρτη του Γενι-
κού Πολεοδοµικού Σχεδίου του ∆ήµου, που νό-
τια του ορίου του Αρχαιολογικού χώρου,σε επα-
φή µε αυτό αλλά µέσα στην περιοχή που χαρα-
κτηρίζει «Βιοµηχανικό Πάρκο» προβλέπει ζώνη
Πρασίνου.Αποτέλεσµα να παραµένουν τα γνω-
στά τετράγωνα προς ανέγερση. Τελικά έχουµε
µπερδευτεί πότε ισχύει και πότε δεν ισχύει το
Γενικό Πολεοδοµικό 
� δεν παίρνει υπόψη έστω το γενικό σχε-
διασµό (Πρόγραµµα ΕΑΧΑ, Σχέδιο Νόµου για
το Ρυθµιστικό Σχέδιο Αττικής) για την ένταξη
του χώρου στο πρόγραµµα Ενοποίησης Αρχαιο-
λογικών Χώρων Αθήνας µέσω της οδού Μονα-
στηρίου που ανήκει στην άλλη γειτονιά της Συ-
νοικίας Ακαδηµίας Πλάτωνος,τον Άγιο Γεώργιο.
Έτσι, ο µοναδικός και πολύ σηµαντικός Αρχαιο-
λογικός Χώρος της Ακαδηµίας Πλάτωνος αλλά
και το νέο Μουσείο που αποτελεί υποδοµή µη-
τροπολιτικού χαρακτήρα:
�θα εξακολουθήσουν να παραµένουν απο-
κοµµένα από τους υπόλοιπους αρχαιολογικούς
χώρους, µε ακατάλληλη έως άγνωστη πρόσβα-
ση και κυρίως µε υποθηκευµένη την προοπτική
ένταξής τους στο πρόγραµµα της ΕΑΧΑ 
� θα πνιγούν µέσα σε µια σύγχρονη υπο-
βάθµιση που θα δηµιουργήσει η ταχύτατη ανέ-

γερση κτιρίων γραφείων, η µόνη από τις λει-
τουργίες της χρήσης «Βιοµηχανικό Πάρκο» που
έχει ζήτηση στην περιοχή µεταξύ του Άλσους,
της Λ.Αθηνών και της Λ. Κηφισού, και που προ-
τείνει η µελέτη ως πολεοδοµική ρύθµιση του πο-
λεοδοµικού ανασχεδιασµού.

Παράλληλα,δηµιουργούνται παρενέργειες που
οδηγούν σε νέα σοβαρά προβλήµατα για την ποι-
ότητα ζωής: η µοναδική πρόταση αναβάθµισης
του Αρχαιολογικού Χώρου που αφορά την κα-
τάργηση της οδού Κρατύλου, αφού δεν εντάσ-
σεται σε µια συνολική κυκλοφοριακή µελέτη για
µια πολύ ευρύτερη περιοχή, καταλήγει σε προ-
τάσεις όπως να διέρχεται η λεωφορειακή γραµ-
µή 051 από την οδό Αίµωνος όπου σήµερα βρί-
σκονται τρία ∆ηµοτικά Σχολεία ενώ θα κτιστεί
και νέα σχολική µονάδα! 

4. Γιατί η µοναδική πρόταση, που περιλαµβά-
νεται στην µελέτη, για την περιοχή µεταξύ του
Αρχαιολογικού Άλσους, της Λ. Αθηνών και της
Λ. Κηφισού είναι η µείωση του Συντελεστή δό-
µησης σε κάποια τµήµατά της. Πρόκειται για
την περιοχή µε τη µεγαλύτερη υποβάθµιση και
τα περισσότερα προβλήµατα. Σε αυτήν ούτε το
σχέδιο πόλης του 1968 δεν αλλάζει. Οικοδοµι-
κά Τετράγωνα για κτίσιµο υπήρχαν, Οικοδοµικά
Τετράγωνα για κτίσιµο µε χρήσεις «Βιοµηχανι-
κού Πάρκου» προτείνονται. Η απάντηση ότι η
περιοχή θα έχει χώρους εργασίας και γι αυτό δεν
χρειάζονται κοινόχρηστοι,πράσινο,κλπ,βεβαί-
ως και δεν είναι δυνατό να µας καλύπτει, ούτε
εµάς- που κατοικούµε στην ευρύτερη περιοχή-
ούτε τους εργαζόµενους εκεί. Όποιος µας θέλει
Ευρώπη έχει υποχρέωση να γνωρίζει τι γίνεται
στην Ευρώπη σε αντίστοιχες περιοχές.

Α) Η µελέτη ισχυρίζεται ότι θα διαµορφωθεί µια γει-
τονιά κατοικίας πρότυπο µέσα από τη µέθοδο της τρο-
ποποίησης του σχεδίου.Η εµπειρία µας λέει ότι δεν αρ-
κεί να υπάρχει σχέδιο. Σχέδιο υπήρχε εδώ και 40 χρό-
νια αλλά οι κοινόχρηστοι χώροι χάνονται στα δικαστή-
ρια.Κάποιους από αυτούς τους προτείνει σε άλλη θέση.
Πως τους εξασφαλίζει;

Β)Η µελέτη εξετάζει αποκοµµένη τη µία από τις δύο
γειτονιές της Συνοικίας Ακαδηµίας Πλάτωνος.Η Συνοι-
κία µε βάση τα πολεοδοµικά πρότυπα έχει συγκεκριµέ-
νες ανάγκες σε κοινόχρηστους και κοινωφελείς χώρους.
Που και πως θα καλυφθούν αυτές;Π.χ.ως πότε θα πρέ-
πει οι γενιές παιδιών να ρωτούν «γιατί εµείς δεν έχουµε
κλειστό όπως άλλοι», εννοώντας άλλους δήµους.Η µε-
λέτη αγνοεί ότι και η γειτονιά του Αγίου Γεωργίου πλη-
ρώνει διαχρονικά µε βαρύ τρόπο την υποβάθµιση της θέ-
σης της.Π.χ.τα νήπιά της φοιτούν σε ισόγειο κατάστηµα.
Αντίθετα,η µελέτη µε υπολογισµούς πληθυσµού για τη
µια γειτονιά, χωρίς επίσηµα στατιστικά στοιχεία που
υπάρχουν, µακριά από κάθε πραγµατικότητα (6.500
κάτοικοι) και συνυπολογίζοντας από την άλλη χώρους
των διπλανών γειτονιών,όπως π.χ.τον άθλιο χώρο µπά-
σκετ στον Άγιο Γεώργιο ή τις αυλές των σχολείων, κατα-
λήγει στο συµπέρασµα ότι µε τις προτάσεις της υπερ-
καλύπτει τις ανάγκες! 

Συνοψίζοντας τα παραπάνω, θα λέγαµε ότι η
µελέτη προσπαθώντας να ανταποκριθεί στο σκο-
πό της τακτοποίησης του σχεδίου νότια του
Αρχαιολογικού Άλσους υπονοµεύει τη σηµασία
και το µέλλον του Αρχαιολογικού Χώρου και την
αξία της δηµιουργία Μουσείου για την πόλη της
Αθήνας.Ακόµα,η παρούσα µελέτη στερεί τη δυ-
νατότητα στην Αθήνα να διατηρήσει µε µοναδι-
κές χρήσεις και λειτουργίες, που τις έχει από-
λυτη ανάγκη, µερικούς από τους τελευταίους
αδόµητους χώρους στο κέντρο της και στη συ-
νοικία της Ακαδηµίας Πλάτωνος την ευκαιρία να
αποκτήσει τους κοινωφελείς χώρους που απαι-
τούν οι σύγχρονες ανάγκες.

Ενώ τέλος,η τροποποίηση του σχεδίου στη γει-
τονιά κατοικίας της Ακαδηµίας Πλάτωνος, αντι-
µετωπίζοντας το ζήτηµα της παλιάς χάραξης της
Σβώλου, δεν προτείνει ξανά τους µεγάλους ενι-
αίους χώρους όπως τους προβλέπει το Γενικό Πο-

λεοδοµικό ή το παλιό Ρυµοτοµικό Σχέδιο και δεν
εξασφαλίζει τους µικρότερους και διάσπαρτους
νέους χώρους που προτείνει.

Απέναντι σε αυτή την µελέτη που, κα-
τά την γνώµη µας, δεν καλύπτει όχι µόνο
τις µελλοντικές αλλά ακόµα και τις σύγ-
χρονες ανάγκες των κατοίκων και οδηγεί
σε πλήρη τσιµεντοποίηση της περιοχής
αντιπροτείνουµε τα εξής:

1. Να αποσυρθεί η µελέτη που έχει υπο-
βληθεί από το ∆ήµο στο Υπουργείο Πολιτισµού
και στο Υπουργείο Περιβάλλοντος περί «Τακτο-
ποίησης του ορίου του Αρχαιολογικού Άλσους Ακα-
δηµίας Πλάτωνος».

2. Να σταµατήσουν οι µεµονωµένες δια-
δικασίες τροποποίησης του σχεδίου πόλης που
θίγουν το θεσµοθετηµένο όριο του Αρχαιολογι-
κού Άλσους στο νοτιοδυτικό τµήµα του.

3. Να καταργηθεί η Απόφαση του πρώην
Υπουργείου Πολιτισµού του 2004 για τις επιτρε-
πόµενες χρήσεις και όρους δόµησης µέσα τη Ζώ-
νη Προστασίας του Αρχαιολογικού Άλσους.Ο ∆ή-
µος να το συµπεριλάβει στις όποιες προτάσεις του
προς το Υπουργείο Πολιτισµού & Τουρισµού.

4. Να επεκταθεί ο Αρχαιολογικός Χώρος
στις αδόµητες γειτονικές εκτάσεις. Να ανεγερ-
θεί το νέο Μουσείο της Πόλης των Αθηνών κα-
θώς και η Ακαδηµία των Εθνών που έχει εξαγ-
γελθεί σε χώρους κοντά αλλά εκτός του σηµερι-
νού Αρχαιολογικού Χώρου. Να παρθούν όλα τα
απαραίτητα µέτρα (χάραξη οδικού δικτύου, κυ-
κλοφορία,πρόσβαση,χρήσεις γης στην άµεση πε-
ριοχή) για τη δηµιουργία ενός σύγχρονου και
πολεοδοµικά αναβαθµισµένου πολιτιστικού
πόλου µητροπολιτικής εµβέλειας.

5. Να ενταχθεί άµεσα το Αρχαιολογικό Άλσος
στο πρόγραµµα της ΕΑΧΑ.Να µην προωθηθεί
καµία παρέµβαση από το ∆ήµο που δηµιουργεί
αρνητικά δεδοµένα για την προοπτική αυτή.

6. Όλη η Συνοικία της Ακαδηµίας Πλάτωνος
και οπωσδήποτε η περιοχή µεταξύ του νοτιοδυ-
τικού ορίου της, της Λ.Αθηνών και της Λ. Κηφι-
σού,να υπαχθεί στις διατάξεις του άρθρου 15 του
Νόµου 2508/1997 «Πολεοδοµική αναµόρ-
φωση προβληµατικών περιοχών εγκεκρι-
µένων σχεδίων πόλεως» γιατί συντρέχουν
όλες οι προϋποθέσεις,θα εξεταστεί συνολικά η πε-
ριοχή και οι ανάγκες της και θα υπάρξει δυνατό-
τητα κάλυψης, κυρίως των συνοικιακών όπως εί-
ναι ένα κλειστό αθλητικό κέντρο, στους χώρους
που θα προκύψουν στις µεγάλες αδόµητες εκτά-
σεις.Παρά τη µη εξοικείωση της διοίκησης µε τη
συγκεκριµένη διαδικασία είναι η µόνη που µπο-
ρεί να εξασφαλίσει κοινόχρηστους και κοινωφε-
λείς χώρους και, ταυτόχρονα, οικονοµία πόρων
αφού οι κοινόχρηστοι και κοινωφελείς χώροι θα
προκύψουν από εισφορά σε γη των µεγάλων ιδιο-
κτησιών, κάτι που δεν γίνεται µε τη µέθοδο της
αναθεώρησης - τροποποίησης του σχεδίου πόλης.

7. Η Μελέτη Πολεοδοµικής Αναµόρφωσης να
αποτελέσει αντικείµενο Αρχιτεκτονικού
∆ιαγωνισµού.Πιστεύοντας πως µια τέτοια µε-
λέτη θα έχει την ευκαιρία να προτείνει εναλλα-
κτικές λύσεις για το σύνολο των προβληµάτων
της περιοχής αλλά και των σηµαντικών δυνατο-
τήτων και προκλήσεων, δεν µπαίνουµε σήµερα
στη διαδικασία να υποβάλλουµε επί µέρους προ-
τάσεις για επί µέρους ζητήµατα, όπως π.χ. κυ-
κλοφοριακές ρυθµίσεις, κοινόχρηστοι και κοι-
νωφελείς χώροι και επιλογές θέσεων, κλπ.

Ελπίζουµε ότι θα λάβετε σοβαρά υπόψη σας
τις παραπάνω διαφωνίες και προτάσεις µας και
θα προχωρήσετε στην εκπόνηση µίας νέας µε-
λέτης που θα έχει στο κέντρο της την ανάγκη των
κατοίκων για µια γειτονιά ανθρώπινη,µια γειτονιά
που θα αποτελέσει ζώνη προστασίας απέναντι στις
µεγάλες κλιµατικές αλλαγές και αντιστάθµισµα
στη µεγάλη περιβαλλοντική καταστροφή που
έχει υποστεί η Αττική.
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1. Οµολογία σόκ. Σοκαρίστηκα όταν τη διά-
βασα στο «ΒΗΜΑ» 31/1 σελ.11 Β2 και γι’ αυτό
τη καταθέτω:στην διαπίστωση της αρθρογράφου
ότι απουσιάζει µια πινακίδα µε τις απαραίτητες
πληροφορίες για τα αρχαιολογικά ευρήµατα που
υπάρχουν στο πάρκο της Ακαδηµίας Πλάτωνος,
η προϊσταµένη της Γ Εφορείας αρχαιοτήτων κ.
Βαλάκου οµολογεί πως «Λόγω των οικονοµικών
προβληµάτων του υπουργείου δεν έχουµε κα-
τορθώσει να εξοικονοµήσουµε το ποσό των 7.000
ευρώ που απαιτείται για αυτή την ειδική πινακί-
δα» ∆ηλ. τόσες δεκαετίες δεν µπορούσαν να
βρουν 7.000 ευρώ για την Ακαδηµία Πλάτωνος;
Ντροπή.Αίσχος… Αδιαφορία.

2. Μπροστά από την ιερά οικία του Ακάδη-
µου θα κτίσει η REDS το 5όροφο, πίσω θα κτί-
σουν το µουσείο Αθηνών. Καηµένε Ακάδηµε
σου έκοψαν την θέα της Ακρόπολης.

3. Έκανα βόλτα στο πάρκο, όταν θυµήθηκα
τους στίχους που τραγουδούσε ο Τσακνής στη
περσυνή συναυλία.

«Γυρίζω τις πλάτες µου στο µέλλον
στο µέλλον που φτιάχνετε όπως θέλετε

αφού η ιστορία σας ανήκει
σαρώστε το λοιπόν αν επιµένετε

Μένω µονάχος στο παρόν µου
να σώσω οτιδήποτε - αν σώζεται -

κι ας έχω τις συνέπειες του νόµου
συνένοχο στο φόνο δε θα µ’ έχετε»

4. Μ’ αρέσει η Μαρία που φροντίζει τους
φοίνικες και τα άλλα δέντρα.Το πάρκο είναι η
µεγάλη αυλή του σπιτιού της.

5. Χθες είχε χιονιά, ψιλόβρεχε. Πέρασα βια-
στικά από το πάρκο. ∆ιέσχισα το οικόπεδο µε
τους άστεγους. Μέσα στα ξύλα, τα χαρτιά και
τα χαρτόνια µια κουβέρτα κουνήθηκε κάτω στο
χώµα.Παιδάκι ήταν ή σκύλος.∆ε κατάλαβα.Άλλω-
στε τι νόηµα θα είχε; Έφυγα βιαστικά γεµάτος
ενοχές.

Γ. M.

Στη γέφυρα της Λένορµαν ζούσαν και ζούν άστεγοι. (Φωτο Κ. Κίτσιος)

Σειρά συνεδριάσεων για το ιστορικό κέντρο της
Αθήνας έγιναν στην Επιτροπή περιβάλλοντος στη Βου-
λή µε πρωτοβουλία του προέδρου της Κώστα Καρτάλη.
Ο κύκλος έκλεισε µε την ακρόαση των υπουργών Περι-
βάλολοντος Τίνας Μπιρµπίλη και Πολιτισµού Παύλου
Γερουλάνου.Είναι φανερό πως υπάρχει πρόθεση της κυ-
βέρνησης να εκπονήσει κάποιο σχέδιο για το κέντρο της
Αθήνας.Ανησυχούµε όµως για το ρόλο που µπορεί να
παίξουν συγκεκριµένα συµφέροντα που κινούνται µέσω
πολύ συγκεκριµένων φορέων για να επιβάλλουν τα δικά
τους πρότυπα.Τα όσα γίνονται στην Πλάκα και το Με-
ταξουργείο είναι χαρακτηριστικά και αποδεικνεύουν πως
µπορεί µια καλή πρόθεση να εξαφανιστεί µετά τις πιέ-
σεις των συµφερόντων.

Μ.Π.

Θετική η εξέλιξη της επαναφφοράς του οικο-
πέδου της Reds στο Κεντρικό Αρχαιλογικό Συµβούλιο.
Η είδηση προέκυψε από τις αναφορές του Παύου Γε-
ρουλάνου στην απάντηση που έδωσε σε επίκαιρη ερώ-
τηση της Φωτεινής Πιπιλή για το Λύκειο του Αριστο-
τέλη. Όπως είπε ο υπουργός Πολιτισµού το ΚΑΣ θα
επανεξετάσει την ανέγερση ή µη πολυώροφου κτιρίου
στα όρια του αρχαιολογικού χώρου της Ακαδηµίας
Πλάτωνος και δεσµεύθηκε ότι θα εξασφαλιστούν χρή-
µατα για να ολοκληρωθεί και η µελέτη που είναι απα-
ραίτητη για να προχωρήσει το σχέδιο για τη δηµιουρ-
γία του Μουσείου της Πόλης της Αθήνας στην περιο-
χή µας.Η κυρία Πιπιλή από τη δική της πλευρά πρό-
τεινε να εγκατασταθεί το Μουσείο σε εγκαταλελειµµέ-
νο πολυώροφο πρώην βιοµηχανικό κτίριο απέναντι από
τον αρχαιολογικό χώρο.Αναµένουµε...

Μ.Π.

Θα ήθελα να συστήσω σε όλους µηδέν εφησυ-
χασµό. Ξέρουµε καλά ότι τα πλοκάµια της διαφθοράς
και της απάτης είναι υπερκοµµατικά και ότι η REDS

θα κινήσει θεούς και δαίµονες για να µην χάσει το οι-
κόπεδο. Προτείνω να πιέσουµε τώρα ακόµα περισσό-
τερο µε συνεχείς δράσεις και δηµοσιότητα ώστε να τα-
ρακουνήσουµε και το ΚΑΣ και να το σκεφτούν 2 φο-
ρές προτού αποφασίσουν… Όλα τώρα θα κριθούν.

Karolos

Ερώτηση για την υπογειοποίηση των γραµµών του
προαστιακού κατέθεσε προς τους υπουργούς Περιβάλ-
λοντος,Μεταφορών και ∆ικτύων και Πολιτισµού ο πρό-
εδρος του Συνασπισµού βουλευτής Αλέξης Τσίπρας.Όπως
σηµειώνει αντί «της πλήρους υπογειοποίησης 5.200
µέτρων στα όρια του ∆ήµου της Αθήνας, µε αντίστοιχη
δηµιουργία διαδρόµου ανάσας πράσινου Αθήνας – Πάρ-
νηθας µε ποδηλατοδρόµους και πάρκο αναψυχής,υψώ-
νονται τσιµεντένια τοιχία και προτείνονται να ανοιχθούν
βαθιά ορύγµατα που κόβουν στα δύο την πόλη,προβλέποντας
παράλληλα µόνο µερική υπογειοποίηση».Ο κ.Τσίπρας
επαναφέροντας το σηµαντικό ζήτηµα και για την Ακα-
δηµία Πλάτωνα,ρωτά τους υπουργους αν υπάρχει πρό-
θεση για την πλήρη υπογειοποίηση των γραµµών του
ΟΣΕ στα όρια του ∆ήµου της Αθήνας,ποιά είναι τα σχέ-
δια των έργων που εκτελούνται αυτή τη στιγµή και για-
τί δεν έχουν κοινοποιηθεί στους ενδιαφερόµενους φο-
ρείς καθώς και ποιό είναι το πλήρες χρονοδιάγραµµα.

Α.Μ.

Για να δούµε θα λάβει υπόψη της η κυβέρνηση
τη θέση της ΕΑΧΑΑ για την περιοχή µας; Θυ-
µίζουµε πως µε βάση την ενοποίηση των αρχαι-
λογικών χώρων, η Ακαδηµία Πλάτωνα ανήκει
στις περιοχές που πρέπει να αναπλαστούν. Και
η ΕΑΧΑΑ έλεγε: «Σε οποιαδήποτε άλλη ευρω-
παϊκή χώρα η επίσκεψη στον τόπο που δίδαξε ο
Πλάτωνας θα ήταν αυτονόητη, αν όχι πολλαπλά
κατευθυνόµενη,τόσο όσον αφορά επισκέπτες γε-
νικού ενδιαφέροντος όσο και ειδικό κοινό».

� Τι ήταν κι αυτό; Άκουσα ότι ο
υπουργός θα βγει στα ερτζιανά και
θα µιλήσει για την γειτονιά µας ένα
πρωινό και ενθουσιάστηκα. Πέρα-
σα λοιπόν τα ακουστικά στα αυτιά
µου,συντονίστηκα στην κατάλληλη
συχνότητα,και έδωσα όλη την προ-
σοχή που µπορούσα , να ακούσω τι
θα έλεγε...Για να πω την αλήθεια,αυ-
τά που περίµενα να ακούσω δεν τα
άκουσα... Και ποια ήταν αυτά;

� Περίµενα να ακούσω µερικές
δεσµευτικές κουβέντες που θα αφο-
ρούσαν το Πάρκο µας, για την ενο-
ποίηση της Ακ.Πλάτωνα µε το Ιστο-
ρικό Κέντρο µέσω του ∆ηµοσίου
Σήµατος,για την ανάπλαση και ανα-
βάθµιση ΟΛΗΣ της γειτονιάς µας,
για το χτίσιµο του 160ου  νηπιαγω-
γείου.

� Περίµενα να ακούσω για θέµα-
τα που θα βελτίωναν την καθηµερι-
νότητα των παιδιών µου, την δικιά
µου,ιδέες και προβληµατισµούς για
το πως θα προσπαθήσει (έστω) η νέα
κυβέρνηση να βελτιστοποιήσει τις
δυνατότητες αυτού του αρχαιολο-
γικού χώρου, έτσι ώστε να ωφελή-
σει µια ολόκληρη κοινωνία...

�Μάταια όµως... Άκουσα κάποια
ισχνά,αδύναµα,επιδερµικά και µε-
τρηµένα στα δάχτυλα του µισού χε-
ριού, λόγια για αυτό που µε απα-
σχολεί τα τελευταία 25 χρόνια της
ζωής µου.

� Ίσως γιατί ο υπουργός «ξεναγή-
θηκε» σε επιλεγµένα σηµεία του
Πάρκου, όπου είχαν καθαριστεί
από τα άγρια χαράµατα, και δεν εί-
χε την πλήρη εικόνα  της εγκατά-
λειψης και αναλγησίας που επιδει-
κνύουν οι τοπικές αρχές στον Αρχαι-
ολογικό χώρο...

� Ίσως επειδή ήταν ακόµη πρωί
και δεν είχε πιει το καφεδάκι του,
ίσως επειδή κοιµήθηκε άσχηµα το
βράδυ, ίσως επειδή ξύπνησε άσχη-
µα το πρωί, ίσως... ίσως...

� Γεγονός είναι ότι η ανατριχίλα
έφυγε,αλλά η αγωνία παρέµεινε και
µάλιστα δυνατότερη... Φίλε µου,
σκέφτηκα, πάµε για πιο σκληρούς
αγώνες.

Κίτσιος Κώστας
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� O/H JETA Ξ. είπε...

Το καλύτερο, για την ιδανική πολιτεία,
κατά την φιλοσοφία του Πλάτωνα, εί-

ναι να τη διοικούν οι σοφοί, δηλαδή, στην
δική µας περίπτωση, φιλόσοφοι είναι οι 

1) ∆ήµαρχος, 2) ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι,
3) Νοµάρχες, 4) Αντινοµάρχες, 5) Νο-
µαρχιακοί Σύµβουλοι.Το δικαίωµα να δι-
οικούν οι φιλόσοφοι,ο Πλάτωνας το αντλεί
απ’το γεγονός ότι αυτοί µόνο απ’όλους τους
ανθρώπους, χάρη στη φιλοσοφία που δι-
δάχθηκαν, είναι κάτοχοι των ιδεών.

Και αυτό γιατί (όπως ακριβώς ξανά στη
δική µας περίπτωση) οι φιλόσοφοι (∆ή-
µαρχοι, Νοµάρχες Νοµαρχιακοί Σύµβου-
λοι) είναι σε θέση να ξέρουν το σωστό, σε
αντίθεση µε τους υπόλοιπους ανθρώπους
δηλ. στην προκειµένη περίπτωση, ολοι
εµείς, οι κάτοικοι της Ακαδηµίας Πλάτω-
να, είµαστε οι υπόλοιποι, που δεν µπορούν
να ξεχωρίσουν το ηθικά σωστό και δίκαιο
και δεν ξέρουµε τι πρέπει να πράξουµε!!!!!

Εποµένως, το µόνο που µας µένει είναι
να συµφωνούµε µε τις υποδείξεις των φι-
λοσόφων!!!

Αν οι φιλόσοφοι άρχοντες, θαυµάζουν
τον Ηράκλειτο και ασπάζονται το “Νόµος
είναι το να υπακούει κανείς στην γνώµη του
Ενός” για ολους εµάς ισχύει το γνωστό του
Αριστοτέλη και µαθητή του Πλάτωνα ότι “Εις
την Τυραννία άρχει ο µονάρχης προς ίδιον
συµφέρον, εις την ολιγαρχία ΟΧΙ ΟΙ
ΑΡΙΣΤΟΙ αλλα οι ΛΙΓΟΙ ΕΥΠΟΡΟΥΝΤΕΣ
προς ίδιον πάλι συµφέρον και εις την ∆η-
µοκρατία η αρχή ασκείται µόνο χάριν του
άπορου πλήθους”.

ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ,
µαθητής ΠΛΑΤΩΝΑ

� O/H Aνώνυµος είπε...

Ηδηµοτική αρχή, ανύπαρκτη, και µε
δείγµατα παντελούς άγνοιας της πραγ-

µατικότητας και µε αδιαφορία, βάζει «κορ-
δέλες» γύρω από ένα χώρο, ιστορικό, που
όσο περνά ο καιρός τον συρρικνώνει, χω-
ρίς να λαµβάνει υπόψη, ότι τη περιοχή αυ-
τή,την τιµούν και την γνωρίζουν όλα τα κρά-
τη του κόσµου µας. Όσους τόνους σκουπί-
δια λοιπόν και αν αφήνουν στο συγκεκρι-
µένο σηµείο ποτέ δεν θα µπορέσει να σβή-
σει τέτοια µεγάλη ιστορία. Γι’ αυτό προτι-
µότερο θα ήταν να αποφεύγει να θέτει ρη-
τορικά ερωτήµατα –όπως συνηθίζει να κά-
νει– για το αν είναι προτιµότερη η τωρινή
υποβάθµιση από την εµπορική ανάπτυ-
ξη!!!!!! Ισως επειδή γνωρίζει, οτι το ιστο-
ρικό κοµµάτι του πάρκου µας και τα δέντρα
του, όχι µόνο δεν ψηφίζουν αλλά δεν εκτα-
µιεύουν και «χορηγίες».

Κατά τα άλλα περιµένω απο την εταιρεία
να γκρεµίσει αυτόν τον «φράκτη ασφάλει-
ας» για να γνωρίσουµε και εµείς πόσο ήσ-
σονος αξίας είναι το περιεχόµενο. Πρίν
καιρό, είχα διαβάσει κάπου, και πολύ µου
άρεσε,ότι «ο λόγος ύπαρξης των τοίχων εί-
ναι πάντοτε ο φόβος, είτε πρόκειται για τα
τείχη που εγείρουµε γύρω από τον εαυτό
µας, είτε εκείνα -όπως ακριβώς τούτα εδώ-
που κατασκευάζουν οι φοβισµένοι µεγα-
λοεργολάβοι εργολάβοι.

Τάσος Μανιάτης
04 ∆εκεµβρίου 2009 5:30 µ.µ.

Ποιοί διοικούν;

«Τζάµπα»
ενθουσιάστηκα
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Aπό άλλη σκοπιά...

µικρά & ενδιαφέροντασχόλια
Σε πρώτο ενικό

�
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Προς: ∆ήµαρχο Αθηναίων κ. Νικήτα Κακλαµάνη
– Πρόεδρο ∆ηµοτικού Συµβουλίου ∆ήµου Αθηναίων κ.Θεό-
δωρο Μπεχράκη
- Υπεύθυνους ∆ηµοτικών Παρατάξεων ∆ήµου Αθηναίων
- Πρόεδρο και ∆ιαµερισµατικούς Συµβούλους 4ου ∆ια-
µερίσµατος ∆ήµου Αθηναίων
- ∆ιεύθυνση Σχεδίου Πόλεως ∆ήµου Αθηναίων
- ∆ιεύθυνση Μελετών ∆ήµου Αθηναίων
- Υπουργό ΠΕΚΑ κ.Τίνα Μπιρµπίλη 
- ∆ιεύθυνση Πολεοδοµικού Σχεδιασµού Υπουργείου ΠΕΚΑ
- ∆ιεύθυνση Νοµοθετικού Έργου Υπουργείου ΠΕΚΑ

Κύριοι,
Με αφορµή την επιχειρούµενη ανάπλαση της Ακαδηµίας Πλάτωνος

και τον τρόπο επιβολής της θεωρούµε χρέος µας να σταθούµε απέ-
ναντι και µε όση φωνή µας αποµένει να φωνάξουµε όχι άλλη υπο-
βάθµιση της ζωής µας. Σε ένα δηµόσιο διάλογο ή διαβούλευση ή
όπως αλλιώς το ονοµάζεται θα πρέπει να τηρούνται κανόνες, να λει-
τουργούν οι θεσµοί. Κάποτε θα πρέπει να σταµατήσουν οι εκπτώ-
σεις στις αρχές και αξίες της κοινωνίας µας. Αντί να κληθούµε ως
θεσµικά όργανα να καταθέσουµε τις προτάσεις µας σε ότι µας αφο-
ρά σχετικά µε τα σχολεία και τα προβλήµατα που µας ταλανίζουν
εδώ και χρόνια βλέπουµε ένα σχέδιο να µας προσθέτει και άλλα.
Ενδεικτικά σας αναφέρουµε ορισµένα παραδείγµατα που καταδει-
κνύουν ότι αυτό το σχέδιο δεν είναι τίποτα άλλο από µια τακτο-
ποίηση οικονοµικών συµφερόντων που κάθε άλλο παρά θα συµβά-
λει στην αναβάθµιση της περιοχής.
� Η ανέγερση πολυώροφων κτιρίων πάνω στο αρχαιολογικό πάρ-
κο.

�Το χάσιµο 25 στρεµµάτων αδόµητων χώρων στους λαχανόκη-
πους (Ο.Τ. 119, 120, 121) που προορίζονταν εδώ και χρόνια για
πράσινο και αθλητικούς χώρους.
� Η χωροθέτηση του µουσείου που καταργεί το µοναδικό γήπε-
δο ποδοσφαίρου καθώς και το γήπεδο µπάσκετ µε ένα κοµµάτι άλ-
σους στον αρχαιολογικό χώρο.
� Η έλλειψη κυκλοφοριακής µελέτης µε αποσπασµατικές παρεµ-
βάσεις δηµιουργεί κινδύνους για τη ζωή των παιδιών µας (κατάρ-
γηση της οδού Κρατύλου - επιβάρυνση της κυκλοφορίας της οδού
Αίµωνος µε διέλευση και της λεωφορειακής γραµµής 051 εµπρός
από τις εισόδους τριών (3) δηµοτικών και ενός (1) νηπιαγωγείου -
διάνοιξη της Ιφιγενείας ανάµεσα στα 66ο Γυµνάσιο, 3ο ΕΠΑΛ  και
το υπό ανέγερση µουσικό γυµνάσιο λύκειο).
�Παντελής έλλειψης δέσµευσης νέων σχολικών χώρων ειδικά για
νηπιαγωγεία και παιδικούς σταθµούς για τις ανάγκες των κατοίκων
της περιοχής.
�Καµία αναφορά για επέκταση ένταξη και ουσιαστική αναβάθµι-
ση του αρχαιολογικού χώρου στο πρόγραµµα ενοποίησης αρχαιο-
λογικών χώρων Αθήνας.

Για όλα αυτά και όσα άλλα προκύπτουν 
ZHTAME την απόσυρση του προτεινόµενου σχεδίου,για

µια ουσιαστική αναβάθµιση της περιοχής για µια δίκαιη
και ανθρώπινη ανάπλαση που θα έχει στόχο την ποιότη-
τα της ζωής µας.

ΕΝΩΣΗ ΣΥΛΛΟΓΩΝ ΓΟΝΕΩΝ ΚΑΙ ΚΗ∆ΕΜΟΝΩΝ
4ου ∆ΙΑΜΕΡΙΣΜΑΤΟΣ ∆ΗΜΟΥ ΑΘΗΝΑΙΩΝ,

56ο , 66ο ,136ο , 60ο , 162ο ∆ΗΜΟΤΙΚΑ ΣΧΟΛΕΙΑ
ΑΘΗΝΩΝ,

27ο , 51ο , 66ο ΓΥΜΝΑΣΙΑ ΑΘΗΝΩΝ 
και 27ο ΛΥΚΕΙΟ.

Ψήφισµα

H ΠPΩTH NIKH!

4 Aκαδηµία Πλάτωνος - η εφηµερίδα

Την εικόνα αυτή αντικρίζουν οι κά-
τοικοι της Ακαδηµίας Πλάτωνα από

χθες, έξω από το οικόπεδο της νοµαρ-
χίας Αθήνας το οποίο µετά από αγώνες
χαρακτηρίστηκε ως χώρος σχολείου.
Προσεχώς σχολείο λοιπόν. Και η νίκη
αυτή οφείλεται σε όλους εµάς, τους πο-
λίτες της ξεχασµένης αυτής περιοχής
που της αξίζει ένα καλύτερο παρόν και
µέλλον. Οι κάτοικοι ξεσηκώθηκαν για
το 9όροφο της Νοµαρχίας, έδωσαν
αγώνα και πέτυχαν.

Είναι η πρώτη νίκη µας.Και συ-
νεχίζουµε.

Ο δήµος Αθηναίων µετά από πολλές
κινητοποιήσεις µας αναγκάστηκε να θέ-
σει σε δηµόσια διαβούλευση τη µελέτη
για τον “πολεοδοµικό ανασχεδιασµό”
της γειτονιά µας. Σε πρώτη ανάγνωση,
δυστυχώς ο δήµος δεν έλαβε υπόψη
τις προτάσεις της Επιτροπής κατοίκων
που παραδόθηκαν την Άνοιξη του 2009
στο 4ο διαµέρισµα. Αντιθέτως η µελέ-
τη κρατά το βασικό της χαρακτήρα, των
παρεµβάσεων προς όφελος οικοδοµικών
µεγαλοεργολαβικών συµφερόντων.

Είναι δε ενδεικτικό των προθέσεων
του, όταν εµφανίζει την κατασκευή του
νηπιαγωγείου ως τµήµα της δράσης του
δήµου Αθηναίων, όταν είναι γνωστό
πως η πολεοδοµική υπηρεσία του δή-
µου εξέδωσε τη σχετική άδεια στη νο-
µαρχία, και πως µε εξαίρεση την Αλε-
ξία Έβερτ,ουδείς από την παράταξη της
πλειοψηφίας, υποστήριξε τα αιτήµατα
των κατοίκων.∆ε στο σχέδιο που προ-
τείνει ο δήµος για την περιοχή προτεί-
νει, µεταξύ άλλων τη µετατροπή της
Αίµωνος σε δρόµο ...διπλής κυκλοφο-
ρίας λεωφορείων (!) ,αντί για πεζόδροµο
όπως θα ήταν λογικό για την ασφάλεια
των 500 µαθητών 

Για όλα αυτά και άλλα πολλά συ-
νεχίζουµε.

Ξεπέρασε κάθε προσδοκία
η διαβούλευση

Αυτό που ζήσαµε το πρωί της Κυριακής
ήταν κάτι το εκπληκτικό. 11.30 το µε-
σηµέρι δεν έπεφτε καρφίτσα από τον κό-

σµο που είχε έρθει να πάρει µέρος στη δική µας
διαβούλευση. Ναι, ο κόσµος ενδιαφέρεται
πραγµατικά και θέλει να µάθει για το εγχείρη-
µα του ∆ήµου.Το βίντεο και η καλή δουλειά του
Κώστα Κίτσιου έδωσε και στον τελευταίο να κα-
τανοήσει για τι πράγµα µιλούµε. Και η Κική η
πολιτικός Μηχανικός µας βοήθησε τα µέγιστα
καθώς µε απλά λόγια ανέλυσε όλη την υπόθε-
ση “τακτοποίησης” και όχι ανάπλαση του πο-
λεοδοµικού σχεδίου.

Ο Προβολέας από το κοµπιούτερ,η καλή,δι-
κή µας, µικροφωνική οι άνθρωποι που µίλησαν
και, επιτέλους ακουγόντουσαν, όλα ήταν καλά.
Τα πάντα κύλησαν πέρα από τις προσδοκίες
µας. Μις µικρή εξαίρεση από ανθρώπους του
∆ήµου που ήρθαν αν υπερασπισθούν το έργο
του κατέληξε σε φιάσκο. Η πρόεδρος του ∆ια-
µερίσµατος κ. Καραγιάννη είχε τον άχαρο ρό-
λο της υπεράσπισης του έργου της πλειοψηφίας
του ∆ήµου.

Θετικά καταγράψαµε την παρουσία δύο δη-
µοτικών συµβούλων, της κ. Πορτάλιου από την
παράταξη της Ανοιχτής Πόλης και του κ. Ανα-

γνωστόπουλου από την παράταξη της Αθήνας
ΑλλάΖΕΙ.Τοποθετήθηκαν ευθαρσώς,επαίνεσαν
το έργο της Επιτροπής των Κατοίκων και δήλωσαν
ότι θα είναι δίπλα µας σε κάθε στρατηγικό βή-
µα που θα αποφασίσουµε.Από την άλλη µεριά
οι κάτοικοι µίλησαν, τοποθετήθηκαν, ακού-
µπησαν στο πρόβληµα όπως αυτοί το βιώνουν.

Είδαµε και ακούσαµε πρώτη φορά τα παιδιά
του Συλλόγου για τον Πλάτωνα “Ευ πράττειν”.
Αργά το µεσηµέρι ολοκληρώθηκε η διαδικασία.

Που συνεχίστηκε και στους διαδρόµους του πρώ-
του ορόφου ενώ ακόµα και κάτω στο δρόµο ο
κόσµος συζητούσε τις προτάσεις µε τις ηµε-
ροµηνίες σταθµούς που θα έχουµε µπροστά
µας για να µπούµε εµπόδιο στα σχέδια τους.
Η συγκέντρωση ήταν πολύ καλή. Και το γεγο-
νός ότι θορυβήθηκαν και προσπάθησαν να πά-
ρουν το λόγο από την πλευρά του ∆ήµου, έστω
και δυο µόνο στελέχη του, δείχνει καθαρά ότι
φοβούνται τη δύναµή µας.

Από τη διαβούλευση.στην αίθουσα εκδηλώσεων του 4ου ∆ιαµερίσµατος ∆ήµου Αθηναίων. (Φωτό Κ. Κίτσιος )

∆υναµικό το ΟΧΙ 
από τη συγκέντρωση στο 4ο διαµέρισµα 



ΗΑκαδηµία Πλάτωνος βρί-
σκεται ξανά στο επίκεντρο.
Οι αγώνες των κατοίκων

έστρεψαν το ενδιαφέρον της κε-
ντρικής διοίκησης µετά τις βου-
λευτικές εκλογές και η πρώτη δέ-
σµευση που δόθηκε είναι για αλλα-
γή στην καταστροφική πορεία.Η επι-
τροπή Περιβάλλοντος της Βουλής
υπό τον Κώστα Καρτάλη, ο Οργα-
νισµός Ρυθµιστικού Σχεδίου, υπό
τον Γιάννη Πολύζο που επανα-
προσδιορίζει τα πολεοδοµικά δε-
δοµένα της περιοχής η επικεφα-
λής της ενοποίησης της εταιρείας
Ενοποίησης των αρχαιολογικών χώ-
ρων Ντόρα Γαλάνη και για πρώτη
φορά ένας υπουργός Πολιτισµού,ο
Παύλος Γερουλάνος δηλώνουν πως
η Ακαδηµία Πλάτωνος είναι στις
προτεραιότητες του στο νέο σχε-
διασµό της Αθήνας.

Μέχρι και σήµερα η Ακαδηµία
Πλάτωνος είναι στο µεταίχµιο.Από
τη µία βρίσκονται τα κάθε λογής
συµφέροντα που βλέπουν τους δρό-
µους που περπάτησε ο Πλάτωνας και
οι µαθητές του στο πρώτο δωρεάν
πανεπιστήµιο του κόσµου, ως αδό-
µητο χώρο, ευκαιρία για κάθε λο-
γής αντιαισθητικές πολυκατοικίες και
ογκώδη κτίρια που δεν σέβονται
τον τόπο και την ιστορία. Και από
την άλλη οι γείτονες,οι πολίτες που
βλέπουν τα µάρµαρα να σκεπάζο-
νται από το τσιµέντο, θεωρούµενα
ως ευρήµατα ήσσονος αρχαιολογι-
κής αξίας. Οι πρόσφατες εξελίξεις

και οι υποσχέσεις των πολιτικών
παραγόντων δεν πρέπει να εφησυ-
χάζουν τους κατοίκους της Ακαδη-
µίας Πλάτωνα.Αντιθέτως αυτή ακρι-
βώς την περίοδο τα σχέδια και το
όραµα για την αναβάθµιση και τη ανά-
πλαση της περιοχής πρέπει να γνω-
στοποιηθούν ακόµη περισσότερο.

Τα δεδοµένα 
Σε αυτό το κρίσιµο σηµείο ο ∆ή-

µος Αθηναίων, αντί να αντιληφθεί
τη µνήµη του τόπου προτείνει ένα
πολεοδοµικό σχέδιο «τακτοποίη-
σης» της Ακαδηµίας Πλάτωνα,ανοί-
γοντας το δρόµο σε κατασκευαστι-
κές εταιρείες να διακόψουν τη συ-
νέχεια του αρχαιολογικού άλσους χτί-
ζοντας 5όροφο κτίριο µια ανάσα
από τη Ιερά Οικία του Ακάδηµου,
µε το σκουριασµένο στέγαστρο.
Μια µελέτη που είναι στην κυριο-
λεξία εκτός πραγµατικότητας αφού
προτείνει να µετατραπεί η Αίµωνος
που φιλοξενεί 3 δηµοτικά σχολεία

και ένα νηπιαγωγείο, σε δρόµο δι-
πλής κατεύθυνσης για τα λεωφορεία!

Ταυτόχρονα ως και σήµερα παρά
τις δεσµεύσεις η ανταλλαγή του οι-
κοπέδου της Νοµαρχίας Αθηνών,µε
τη ∆ιπλάρειο Σχολή, µε τη διαµε-
σολάβηση του ΟΣΚ δεν έχει προ-
χωρήσει.Τόσο ο νοµάρχης της Αθή-
νας Γιάννης Σγουρός όσο και η
υπουργός Παιδείας Άννα ∆ιαµα-
ντοπούλου, η οποία και έχει έρθει
στην Ακαδηµία γνωρίζουν την ανα-
γκαιότητα της ανταλλαγής αφού τα
µικρά παιδιά του κατ’ όνοµα ολοή-
µερου νηπιαγωγείου συνωστίζονται
σε παλιά γραφεία των µαθητών του
60ου δηµοτικού σχολείου.

Υπάρχουν όµως και οι θετικές
εξελίξεις. Η επιµονή, το δίκαιο και
η συντονισµένη και πολύµορφη δρά-
ση των κατοίκων της Ακαδηµίας
Πλάτωνος, βάζουν ξανά την περιο-
χή στο χάρτη. Έτσι για πρώτη φο-
ρά η Επιτροπή των κατοίκων της

Ακαδηµίας Πλάτωνος παρουσίασε τις
απόψεις της στη συνεδρίαση που
έγινε στην Επιτροπή Περιβάλλο-
ντος της Βουλής,αναδεικνύοντας µε
επιστηµονικό τρόπο πως η έλλειψη
σοβαρού πολεοδοµικού σχεδιασµού
της περιοχής, κινδυνεύει να στερή-
σει από την Αθήνα, ένα σηµαντικό,
ακόµη και για την οικονοµία, αρ-
χαιολογικό προορισµό.

«Στόχος» της κυβέρνησης είναι
η δηµιουργία στην Ακαδηµία Πλά-
τωνος ενός υπερτοπικού πόλου, µε
ανάλογες συγκοινωνιακές ρυθµί-
σεις. Μιλώντας στο ΣΚΑΙ ο υπουρ-
γός υποστήριξε την επαναφορά,ως
προτεραιότητα,του σχεδίου για την
κατασκευή του Μουσείου των Αθη-
νών το οποίο και θα φιλοξενεί τα
ευρήµατα από τις ανασκαφές του µε-
τρό. Παράλληλα, σύµφωνα µε τα
όσα απάντησε ο υπουργός Πολιτι-
σµού στη βουλευτή της Ν∆ Φωτει-
νή Πιπιλή το Κεντρικό Αρχαιολο-
γικό Συµβούλιο θα επανεξετάσει
την ανέγερση ή µη πολυώροφου
κτιρίου στα όρια του αρχαιολογικού
χώρου της Ακαδηµίας Πλάτωνος.

Η πρόεδρος της Εταιρείας Ενο-
ποίησης των Αρχαιολογικών Χώ-
ρων Ντόρα Γαλάνη από τη δική της
πλευρά,ανακοίνωσε στη Βουλή πως
θα προχωρήσουν σε παρεµβάσεις
στην Ακαδηµία Πλάτωνος και θα
επεκτείνει τη δράση της και προς
τη Λεωφόρο Βασ. Ολγας.

Μ. Παπαχριστούδη

Ηενοποίηση των αρχαιολογικών χώρων,η επέ-
κταση του Πάρκου και η ανάπλαση της πε-

ριοχής.Το ρεαλιστικό σχέδιο για το µέλλον της
Ακαδηµίας Πλάτωνος παρουσίασε η Επιτροπή
(ΕΚΑΠ) στη συζήτηση που έγινε στις 28 Ια-
νουαρίου στην επιτροπή περιβάλλοντος της Βου-
λής για το Ιστορικό Κέντρο της Αθήνας. Η πρό-
ταση των κατοίκων η οποία και είναι κατατεθειµένη
και στο υπουργείο Πολιτισµού, προστατεύει την
περιοχή από τα αλλότρια συµφέροντα, αλλάζει
την καθηµερινότητα των πολιτών και αλλάζει την
οικονοµία της περιοχής υποδεχόµενη µε το
Μουσείο της Πόλης 

Τα µέλη της ΕΚΑΠ σηµείωσαν πως στη συ-
νοικία µας έχει σωρευτεί µεγάλος όγκος προ-
βληµάτων, που την έχει οδηγήσει στην υπο-
βάθµιση.Υποβάθµιση του περιβάλλοντος κατοι-
κίας και της ποιότητα ζωής, του Αρχαιολογικού
χώρου, των κοινωνικών συνθηκών και των χώ-
ρων που συγκεντρώνονται διάφορες οικονοµι-
κές δραστηριότητες.

Η υποβάθµιση αυτή αναγνωρίζεται από το
1988 στο κείµενο και τις προτάσεις του Γενικού
Πολεοδοµικού Σχεδίου του ∆ήµου Αθηναίων.Τό-
νισαν ότι 22 χρόνια τώρα καµία ουσιαστική
ενέργεια ανάλογη της σοβαρότητας των προ-

βληµάτων δεν έχει προωθηθεί, κυρίως από το
∆ήµο Αθηναίων, αλλά και από άλλους αρµόδι-
ους φορείς.

Έθεσαν και ανέδειξαν τις συγκεκριµένες πο-
λιτικές υποβάθµισης, όπως η µετατροπή µέρους
της Ακαδηµίας Πλάτωνος σε βιοτεχνικό Πάρκο,
την οικοδοµική δραστηριότητα µεγάλων εργο-
λαβικών συµφερόντων,την παράδοση µε πώληση
οικοπέδου-φιλέτου του Πάρκου στην εταιρεία
REDS, την πρόθεση να υψωθεί εκεί, µια ανάσα
από την οικία του Ακάδηµου, 5όροφο κτίριο
εµπορικών χρήσεων,την απώλεια των 25 στρεµ-
µάτων ελεύθερων αδόµητων χώρων στους 

Οι προτάσεις που κατέθεσε η ΕΚΑΠ στην
Επιτροπή Περιβάλλοντος είναι:
�Να ενταχθεί άµεσα, δηλαδή µε συγκε-
κριµένο προγραµµατισµό ενεργειών και χρονο-
διάγραµµα, το Αρχαιολογικό Άλσος της
Ακαδηµίας Πλάτωνος στο πρόγραµµα
της ΕΑΧΑ. Να µην προωθηθεί καµία αποσπα-
σµατική παρέµβαση στον χώρο και την ευρύτε-
ρη περιοχή του από άλλον φορέα.Να αποσυρθεί
άµεσα η µελέτη που έχει υποβληθεί από
το ∆ήµο Αθηναίων στο Υπουργείο Πολιτι-
σµού και στο Υπουργείο Περιβάλλοντος περί
«Τακτοποίησης του ορίου του Αρχαιολογικού

Άλσους Ακαδηµίας Πλάτωνος». Να σταµατή-
σουν οι µεµονωµένες διαδικασίες τροποποίησης
του σχεδίου πόλης από το ∆ήµο Αθηναίων που
θίγουν το θεσµοθετηµένο όριο του Αρχαιολογι-
κού Άλσους στο νοτιοδυτικό τµήµα του.
�Να επεκταθεί ο Αρχαιολογικός Χώρος
στις αδόµητες γειτονικές εκτάσεις. Να
ανεγερθεί το νέο Μουσείο της Πόλης των Αθη-
νών, καθώς και η Ακαδηµία των Εθνών που έχει
εξαγγελθεί,σε χώρους κοντά αλλά εκτός του ση-
µερινού Αρχαιολογικού Χώρου. Να παρθούν
όλα τα απαραίτητα µέτρα (χάραξη οδικού δικτύου,
κυκλοφορία, πρόσβαση, χρήσεις γης στην άµε-
ση περιοχή, µείωση συντελεστών και υψών) για
τη δηµιουργία ενός σύγχρονου και πολεοδοµι-
κά αναβαθµισµένου πολιτιστικού πόλου µητρο-
πολιτικής εµβέλειας.
� Να υπογειοποιηθούν οι γραµµές του
Προαστιακού ώστε να εξασφαλιστεί η
συνέχεια του Ιστορικού Κέντρου µε τους
Αρχαιολογικούς Χώρους της Ακαδηµίας
του Πλάτωνος και του Ιππίου Κολωνού και
να υλοποιηθούν στην πραγµατικότητα, και όχι
εικονικά, τόσο η Ενοποίηση των Αρχαιολογικών
Χώρων όσο και οι κατευθύνσεις του Ρυθµιστι-
κού Σχεδίου Αθήνας.
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Σε µια πόλη πυκνό κτισµένη, όπως η
Αθήνα, είναι επιτακτική ανάγκη να

αξιοποιηθούν όλοι οι υπάρχοντες χώροι,από
τα µεγάλα δηµόσια πάρκα και τις πλατείες
ως και τα πιο µικρά άλση.

Ολοι εχουµε αντιληφθεί, ότι ένα άλσος,
και µάλιστα µε την αξία του αρχαιολογικού
Αλσους της περιοχής µας, είναι κάτι πε-
ρισσότερο από µια πράσινη µοκέτα.

Το πρώτο πράγµα που κάνει µια σύγχρονη
δηµοτική αρχή στην Ευρώπη,είναι να συµ-
µαχήσει µε τους πιο ευαίσθητους, δρα-
στήριους και ενηµερωµένους δηµότες,που
µε προσωπικό κόστος υπερασπίζονται την
πολιτιστική κληρονοµιά και µε τίς δράσεις
τους δίνουν,έµφαση στην αύξηση του πρα-
σίνου και των ελεύθερων χώρων.

Εδώ δυστυχώς, στον τόπο µας, όλα λει-
τουργούν ανάποδα. Πρώτα δηµιουργού-
νται τα αυθαίρετα οικοδοµήµατα, και µε-
τά ακολουθεί η ένταξή τους στο σχέδιο,χω-
ρίς περιθώριο ουσιαστικής παρέµβασης,
προς όφελος του φυσικού περιβάλλοντος.

Χώροι που έχουν απαλλοτριωθεί από το
ΥΠΠΟ υπέρ του Αρχαιολογικού Αλσους,
δίνονται για τη διάνοιξη οδών, προκειµέ-
νου να ισχύσει ως έχει, το σχέδιο πόλης του
1968 και να παραµείνουν αλώβητες οι µε-
γάλες ιδιοκτησίες των µεγαλοεργολάβων.

Γνωρίζουµε, ότι µια περιοχή, ορίζεται
Πάρκο, µε σκοπό να προστατευθεί από αν-
θρώπινες παρεµβάσεις.Αυτό περιµέναµε και
εµείς να πράξει ο ∆ήµος.Την πραγµατική
αναβάθµηση της ιστορικής γειτονιάς µας,
για να µην αντικρίζουµε καθηµερινά, την
κακή δόµηση,την έλλειψη σχεδίου,την εξα-
φάνιση των ανοιχτών χώρων, την κατα-
στροφή, την αυθαιρεσία, και την αδιαφο-
ρία. Στην χώρα µας, που η Ιστορία και οι
Αρχαιότητες είναι το πολυτιµότερο αγαθό
της,εµείς,οι απλοί κάτοικοι της Ακαδηµίας
του Πλάτωνα, αγωνιζόµαστε και δεχόµα-
στε µόνο επεµβάσεις για να διατηρηθεί
στην φυσική του κατάσταση το Αρχαιολο-
γικό πάρκο της περιοχής µας. Ένας χώρος,
πόλος έλξης για τους Αθηναίους,που θα υπη-
ρετεί την αισθητική του περιβάλλοντος,
την αναψυχή των κατοίκων. Και µπορεί
τώρα να εχει υποστεί κακοποιήσεις και κα-
ταστροφές, όµως τίποτε δεν εχει χαθεί
οριστικά.

Οι προβληµατισµοί και οι ανησυχίες,
γνωστοποιήθηκαν στην επιτροπή για την
διάσωση του ιστορικού κέντρου της Αθή-
νας µας. Τώρα µπορεί και πρέπει ένα µε-
γάλο όραµα να γίνει πραγµατικότητα.

Γιατί απλά, το µόνο που ζητάµε είναι η
δηµιουργία µιας όασης ζωής και πολιτι-
σµού σε µια ανθρώπινη πόλη,την Αθήνα µας.

Γεωργία Ξάνθη

Τοίχοι Πρασίνου
υπερασπίζονται 

οι κάτοικοι

Η ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΚΑΤΟΙΚΩΝ ΣΤΗ ΒΟΥΛΗ
Αντί για «τακτοποίηση» συµφερόντων ...ανάπλαση και ενοποίηση τώρα 

Η Ακαδηµία στο πολιτικό κάδρο



TO
BL��G MAΣ
Ένα χρόνο πριν...

10.24.2008
∆ιαδηλώσαµε,ακουστήκα-

µε, τους αναγκάσαµε! 

Η πρώτη µας κινητοποίηση στη γει-
τονιά πέτυχε! Η γειτονιά βρήκε στο δρό-
µο, τα µικρά παιδιά έδειξαν ποιο είναι
το µέλλον.Τους αναγκάσαµε να µας ακού-
σουν. Έτρεξαν οι τοπικοί άρχοντες να µά-
θουν τι συµβαίνει.Τόσο καιρό που φωνάζουµε
έκαναν πως δεν ακούν. Είµαστε εδώ και θα
παραµείνουµε.Για το όραµα µας,τον πολιτι-
σµό,τους ελεύθερους χώρους,τη ζωή.Για την
κινητοποίηση θα τα ξαναπούµε.Μια µόνο ει-
κόνα από το σηµερινό πρωινό για να πάρου-
µε µια πρώτη γεύση της επιµονής µας.

11.02.2008
∆ιονύσης Τσακνής -

Χρήστος Θηβαίος και Σκάι
για την Ακαδηµία του Πλάτωνα!

Σήµερα συναυλία, προσεχώς νηπιαγωγείο 
Η µεγάλη µέρα για τη γειτονιά µας έφτα-

σε.ΟΛΟΙ κατεβαίνουµε στο πάρκο της Ακα-
δηµίας Πλάτωνος.Η συναυλία αυτή µε τους
∆ιονύση Τσακνή και Χρήστο Θηβαίο δεν εί-
ναι παρά µόνο ένα δείγµα γραφής των πραγ-
µάτων που µπορούµε να κάνουµε.

∆ιαµαρτυρόµαστε!
ΟΧΙ στα κτίρια της νοµαρχίας Αθηνών

� Απαιτούµε! Το οικόπεδο Ευκλείδου- Αί-
µωνος- ∆ηµοσθένους για το 130ο νηπιαγω-
γείο
� Θέλουµε! την ιστορία της περιοχής και
όχι την υποβάθµισή της! προσωρινή επιτροπή
κατοίκων Ακαδηµίας Πλάτωνος 

Συνεχίζουµε τον αγωνα µας!!!!

Μεγάλη επιτυχία είχε η συναυλία στο πάρ-
κο της Ακαδηµίας του Πλάτωνα!

Σήµερα αρχίζουµε νέο κύκλο αγώνων και
έχουµε οραµα να αλλάξουµε το τοπίο στη
γειτονιά µας! 

Kαθηµερινή on-line ενηµέρωση:
http://akadimia-platonos.blogspot.com

Ουσιαστική διαβούλευση
ζητά  «Η Αθήνα Αλλάζει»

Οδηµοτικός σύµβουλος από την παρά-
ταξη «η Αθήνα Αλλάζει»,Γιώργος Ανα-

γνωστόπουλος, αναφέρθηκε θετικά για το
έργο της Επιτροπής των Κατοίκων και δή-
λωσε ότι θα είναι δίπλα µας σε κάθε στρα-
τηγικό βήµα που θα αποφασίσουµε.

Tόνισε ότι, χρειάζεται ουσιαστική δη-
µόσια διαβούλευση και συζήτηση και ζή-
τησε να οργανωθεί ηµερίδα ώστε να συζη-
τηθούν όλες οι απόψεις. Έχει, όπως είπε,
επανειληµµένως ζητήσει από το ∆ηµοτικό
Συµβούλιο να πάρει θέση για τα οικόπεδα,
που έχουν χαρακτηρίστει µε απόφαση ∆η-
µοτικού Συµβουλίου, σε χώρους πρασίνου
και χώρους άθλησης και στη συνέχεια χά-
νονται αφού ο ∆ήµος δεν τα απαλλοτριώ-
νει. Έτσι δίνει την δυνατότητα σε όλους τους
επιχειρηµατίες να οικοδοµούν άτακτα πο-
λυώροφα κτήρια. Επίσης πρότεινε να έρ-
θει το θέµα της Ανάπλασης της ευρύτερης
περιοχής της Ακαδηµίας Πλάτωνος για συ-
ζήτηση στο επόµενο ∆ηµοτικό Συµβούλιο
ή να ορισθεί ειδική συνεδρίαση γιατί το θέ-
µα είναι πολύ σηµαντικό και δεν µπορεί να
το αντιµετωπίζουµε µε προχειρότητα.

Παρέµβαση
της «Ανοιχτής Πόλης» 

Την ανασύνταξη της πολεοδοµικής µελέ-
της για την Ακαδηµία Πλάτωνος µε τη

συνεργασία όλων των συναρµόδιων οργανι-
σµών ζητεί µε παρέµβασή της η δηµοτική κί-
νηση «Ανοιχτή πόλη». Ειδικότερα, η δηµο-
τική σύµβουλος κ. Ελένη Πορτάλιου κατέ-
θεσε χθες κείµενο - παρέµβαση της «Ανοι-
χτής Πόλης»,στη διαδικασία διαβούλευσης
για το ζήτηµα της πολεοδοµικής µελέτης
της Ακαδηµίας Πλάτωνος. Οπως αναφέρε-
ται χαρακτηριστικά «πρέπει να διερευνη-
θούν οι δυνατότητες µιας άλλης προσέγγι-
σης των βασικών επιλογών και κατευθύνσε-
ων της µελέτης, που συνδέονται µε την πα-
γκόσµια σηµασία του Αρχαιολογικού Αλσους».

Η σχεδιαστική αντιµετώπιση της γειτο-
νιάς πρέπει να λαµβάνει υπ’ όψιν της ότι
«δεν πρόκειται για µια οποιαδήποτε γειτονιά.
Ο χώρος της Ακαδηµίας όπου δίδαξε ο
Πλάτων είναι µνηµείο Παγκόσµιου Πολι-
τισµού,το αρχαιότερο πανεπιστήµιο του κό-
σµου που λειτούργησε αδιάλειπτα από τον
6ο π. Χ. έως τον 6ο µ. Χ. αιώνα. Από αυ-
τήν την άποψη η µελέτη πρέπει να ανασυ-
νταχθεί µε συνεργασία ∆ήµου Αθηναίων,
ΥΠΠΟ,ΥΠΕΧΩ∆Ε (ΟΡΣΑ), ΕΑΧΑ».

Η πρόταση του Συλλόγου
“ΕΥ ΠΡΑΤΤΕΙΝ”

Aπορρίπτουµε στην ολότητα της την πρό-
ταση του δήµου και απαιτούµε:
� επαναφορά της ακαδηµίας στις ιστορι-
κές της διαστάσεις και κήρυξη της ως αρ-
χαιολογικό χώρο
� καθαρισµός του χώρου εντός και περι-
µετρικά της ακαδηµίας και σχέδιο για τη
διατήρηση του χώρου καθαρού
�αποµάκρυνση όλων των βιοµηχανιών και
των βιοτεχνιών της περιοχής
� σταδιακή αποµάκρυνση των γειτνιά-
ζουσων κατοικιών
� επαναχωροθέτηση των κοινοφελών χώ-
ρων (αθλητικές εγκαταστάσεις, σχολεία,
δηµόσια κτήρια)
� µετατροπή του αρχαιολογικού άλσους
σε υπερτοπικό κέντρο περιπάτου, αναψυ-
χής, ψυχαχωγίας και πολιτισµού
� ίδρυση στον χώρο έδρας παγκόσµιας ακα-
δηµίας φιλοσοφίας
Eπιδιώκουµε το φαινοµενικά ακατόρθωτο
για να πετύχουµε το µεγαλειώδες. Mια µό-
νο σκέψη έχουµε και ένα µόνο όραµα:Eπα-
ναλειτουργία της πλατωνικής ακαδηµίας.
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«Άνεση επί ποδός» είναι το σλόγκαν
της υποδηµατοποιίας Elite,όµως
οι 250 εργαζόµενοι της επιχεί-

ρησης, το τελευταίο διάστηµα, νιώθουν στο
πετσί τους την «απόλυση επί ποδός» που
τους επιφύλασσε η εργοδοσία από τις αρχές
του ∆εκέµβρη. όταν τους
ανακοίνωσε πως αδυνατού-
σε να τους πληρώσει και
τους ευχήθηκε «καλή τύχη,
ενώ τους χρωστούσε τα δε-
δουλευµένα του Νοεµβρη
και του ∆εκέµβρη που έτρε-
χε. Kάντε ότι νοµίζετε τους
απαντούσε καθηµερινά. Oι
εργαζόµενοι αντέδρασαν
άµεσα προχωρώντας σε επί-
σχεση εργασίας,κατέθεσαν
ασφαλιστικά µέτρα και ζή-
τησαν από την κυβέρνηση,
µέσω του OAE∆,1.000 ευ-
ρώ έκτακτο επίδοµα.Από τις
8 Γενάρη προχώρησαν σε
κατάληψη του εργοστασίου για να µην αδει-
άσει ο εργοδότης από τις αποθήκες τα εµπο-
ρεύµατα (που ανέρχονταν σε 10 εκατοµµύ-
ρια ευρώ), και χάσουν το τελευταίο όπλο
πίεσης, απαιτώντας να µην χαθεί καµιά θέ-
ση εργασίας, να µην κλείσει το εργοστάσιο
και να καταβληθούν άµεσα αυτά που τους οφεί-
λονται.

Tη ∆ευτέρα 11/1/2010, µε πρωτοβουλία
της εφηµερίδας «MHNYMA για όλους»,κά-
λεσε σε συζήτηση και παραβρέθηκαν εργα-
ζόµενοι της Elite, κάτοικοι της περιοχής,
εκπαιδευτικοί, η Επιτροπή A.K. Πλάτωνα, η
Επιτροπή για την Yπογειοποίηση του Προα-
στιακού, µέλη από συλλόγους γονέων της
περιοχής.∆ηµιουργήθηκε µια Eπιτροπή Αλλη-
λεγγύης στον αγώνα των εργαζοµένων της
Elite, µοιράστηκε ανακοίνωση και τοιχο-
κολλήθηκε αφίσα στην περιοχή, καλώντας
όλους να αντιδράσουµε,διεκδικώντας τη συ-
νέχιση της λειτουργίας της επιχείρησης µε
οποιαδήποτε µορφή,εξασφαλίζοντας τη συ-
νέχιση της δουλειάς για όλους, αντιδρώντας
στον ωµό εκβιασµό και την τροµοκρατία των
απολύσεων του εργοδότη.

Oι εργαζόµενοι βρίσκονται σε απόγνωση.
Oι περισσότεροι είχαν από 10 χρόνια και πά-
νω στην επιχείρηση, πολλοί ήταν κοντά στη
σύνταξη,δούλευαν πολλά ζευγάρια εκεί µε τις
υποχρεώσεις να τρέχουν.Aυτό που ζητούν εί-
ναι να ξανανοίξει το εργοστάσιο και να δου-

λέψουν, γιατί, όπως υποστη-
ρίζουν,υπήρχε πολλή δουλειά,
παραγγελίες αυξηµένες κατά
20%… αλλά … 

Πραγµατοποιήθηκαν δύο
συγκεντρώσεις στο υπουργείο
Εργασίας, ενώ ταυτόχρονα
υπήρχαν απόψεις για να «βγει»
η κατάληψη έξω από το ερ-
γοστάσιο, µε δραστικές πρω-
τοβουλίες, να έρθει σε επαφή
µε τους εργαζόµενους και τους
κατοίκους των γύρω περιο-
χών, να διοργανωθούν συ-
ναυλίες κ.λπ.Τελικά περιορί-
στηκε σε µια εκδήλωση αλλη-
λεγγύης µέσα στο εργοστάσιο

που οργανώθηκε από το κλαδικό σωµατείο και
πήρε «πανυγηρικό χαρακτήρα» Κάποιοι δεν
ήθελαν να ανοίξει το θέµα πιο έξω(αυτό δεν
αφορά τους εργαζόµενους), ήθελαν να το
κρατήσουν χαµηλά και στα πλαίσια του συν-
δικάτου τους.

Mετά από 12 µέρες κατάληψης,στις 19/1,
µε πρόταση του κλαδικού σωµατείου ιµατι-
σµού-δέρµατος, σε συνέλευση διά βοής!!! οι
εργαζόµενοι δέχτηκαν… το σταµάτηµα της
κατάληψης και το άνοιγµα της αποθήκης (
παραδίδοντας µε πρόταση του σωµατείου το
όπλο που κρατούσαν), αλλά και κάποιες αό-
ριστες υποσχέσεις ...ότι η Εθνική τράπεζα
δέχτηκε να χρηµατοδοτήσει µε ένα ποσόν τους
εργοδότες για να ξαναλειτουργήσει το ερ-
γοστάσιο.Μέχρι την στιγµή που κλείνει η εφη-
µερίδα κάποια θετική εξέλιξη δεν υπάρχει.

Οι εργαζόµενοι παραµένουν στην ανεργία,
χωρίς δουλειά και µέλλον, συµπληρώνοντας
την στρατιά των απολυµένων που δηµιουργεί
η κρίση του συστήµατος. Χρέος όλων µας να
συνεχίσουµε την ανιδιοτελή συµπαράσταση µας.
ΝΑ ΜΗΝ ΜΕIΝΟΥΜΕ Α∆ΡΑΝΕΙΣ.

∆ΗMHTPHΣ KATTHΣ

Το έργο του προαστιακού σιδηροδρόµου και της
αναβάθµισης των σηµερινών σιδηροδρόµων είναι

ένα έργο που, κατά γενική οµολογία, µπορεί να συµ-
βάλλει στην λύση του µεγάλου συγκοινωνιακού προ-
βλήµατος της Αθήνας. Ο τρόπος όµως µε τον οποίο
σχεδιάζεται και υλοποιείται το έργο αυτό οδηγεί στην
περαιτέρω υποβάθµιση της γειτονιάς µας,σε ένα ακό-
µα οικολογικό έγκληµα.

Συγκεκριµένα, στον σηµερινό σχεδιασµό του έργου
προβλέπεται να υψωθούν τσιµεντένια τείχη κατά µή-
κος των γραµµών.Τα τείχη αυτά θα αποµονώσουν την
γειτονιά µας από την υπόλοιπη Αθήνα και θα καταστήσουν
αδύνατη την ενοποίηση των αρχαιολογικών χώρων.

Ακόµα, ο αριθµός των διαβάσεων θα µειωθεί γε-

γονός που θα οδηγήσει στην αντίστοιχη κυκλοφοριακή
επιβάρυνση των διαβάσεων που θα διατηρηθούν.

Για τους παραπάνω λόγους, η Επιτροπή Πολιτών
του 4ου ∆ιαµερίσµατος διεκδικεί την πλήρη υπογει-
οποίηση των γραµµών του ΟΣΕ και την δηµιουργία
πράσινου διαδρόµου. Η πρόταση αυτή απαντά στο
συγκοινωνιακό πρόβληµα ενώ παράλληλα συµβάλλει
στην δηµιουργία νέων ελεύθερων χώρων και στην βελ-
τίωση της ζωής των κατοίκων.

Την Κυριακή 17 Ιανουαρίου στις 11:00 π.µ η Επι-
τροπή Πολιτών 4ου ∆ιαµερίσµατος πραγµατοποίησε
συγκέντρωση στην συµβολή των οδών Κωνσταντι-
νουπόλεως & Μαρωνείας µε αίτηµα την υπογειοποί-
ηση των γραµµών και να σταµατήσει κάθε εργασία.

Το «Τείχος» του Προαστιακού
Ένα (ακόµα) έγκληµα στην γειτονιά µας

H ELITE τους έδωσε
τα… παπούτσια στo χέρι
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Τι είναι αυτό αλήθεια που δίνει δύναµη στις
καλά κρυµµένες ευαισθησίες µας;

Τι είναι αυτό που µας κάνει να αντιστεκόµα-
στε? Να µη µπορούµε να συµβιβαστούµε ούτε
να αναγκαζόµαστε να συµφωνούµε µε τις επι-
λογές των άλλων για τη δική µας ζωή?

Είναι σίγουρα η βεβαιότητα ότι µονό µε την
ανάπτυξη των κινητοποιήσεων υπάρχει δυνα-
τότητα να αντισταθούµε σε όλα αυτά που ετοι-
µάζουν για µας χωρίς εµάς.

Σίγουρα υπάρχουν θεοί στον έξω κόσµο αρ-
κεί να θέλουµε να τους αναγνωρίσουµε.

«Όλα είναι ωραία σε αυτόν τον κόσµο που
ζούµε εκτός από εκείνα που σκεφτόµαστε και
εκείνα που κάνουµε όταν ξεχνάµε την ανθρώ-
πινη αξία µας» έλεγε ο Τσέχωφ.

Με αυτές τις σκέψεις θέλω να πάµε µια βόλ-
τα στην Ακαδηµία του Πλάτωνα αφού περάσουµε
από τον Κεραµείο να ακολουθήσουµε το ∆η-
µόσιο σήµα (το δρόµο που έθαβαν τους ήρω-
ες µε τιµές) και να φτάσουµε µέχρι τον Ίππιο
Κολωνό, οπού ο Οιδίποδας χάθηκε µαζί µε το
φως.

«Μάρµαρα και πέτρες» σε µια ανυποψίαστη
τριγύρω περιοχή, µέχρι που άναψε η φλόγα
της διεκδίκησης!!!

Ας πάµε λοιπόν µια µεγάλη βόλτα και ας µεί-
νουµε σε αυτά που σηµατοδοτούν την ουσία.

Κατηφορίζοντας τον Κεραµικό φτάνουµε
στην οδό Σαλαµίνος στο νεκροταφείο των επι-
φανών ανδρών της Αρχαίας Αθήνας.

Μικρό κοµµάτι του δηµοσίου σήµατος (µια
µεγάλη ανακάλυψη που έγινε το 1997, περίπου
τότε άρχισε η µεγάλη ιδέα για την ενοποίηση
του κεραµικού µε την Ακαδηµία Πλάτωνος και
η ελπίδα να βρεθούν οι τάφοι του Θουκυδίδη

ή του Περικλή) σήµερα έχει σταµατήσει κάθε
ενέργεια προς αυτή τη κατεύθυνση γιατί?

Φτάνοντας στην οδό Πλάτωνος και Παλα-
µηδίου µπροστά µας απλώνεται η περιοχή Ακα-
δηµία Πλάτωνος ανάµεσα στην οδό Λένορµαν,
τον Κηφισό και τη λεωφόρο Αθηνών Η Ακα-
δηµία το «Κάλλιστο προάστιο», όπως το έλε-
γαν, οφείλει την ονοµασία της στον ήρωα Ακά-
δηµο και τη φιλοσοφική σχολή, την Ακαδηµία,
που ίδρυσε ο Πλάτων, η οποία λειτούργησε
µέχρι την παύση της από τον Αυτοκράτορα Ιου-
στινιανό.

Η ταύτιση της περιοχής είναι σίγουρη µετά
την ανακάλυψης µιας επιγραφής που βρέθηκε
στον περίβολο «Ηόρος της Ακαδηµίας».Τον 5ου
αι. π.Χ. έγιναν έργα (δενδροφύτευση του χώ-
ρου, κατασκευή ενός πήλινου αγωγού για την
διοχέτευση νερού από την Αγορά στην Ακαδη-
µία, η κατασκευή µικτού τειχίου γυρω από τις
ιερές ελιές) από τον Κίµωνα.

Την Ακαδηµία επέλεξε ο Πλάτων τον 4ο αι.
π.Χ. για να στεγάσει την οµώνυµη φιλοσοφι-
κή σχολή του.

Σε απόσταση περίπου 2,5 χιλιοµέτρων από
τα τείχη της πόλης, κάπου στο σηµείο της µι-
κρής πλατείας που σχηµατίζεται από τις σηµε-
ρινές οδούς Πλάτωνος, Κρατύλου και Βασιλι-
κών κοντά στην εκκλησία του Αγ.Τρύφωνος.

Σήµερα µεγάλο µέρος της Ακαδηµίας κείτε-
ται κάτω από την σύγχρονη πόλη, ενώ τα αρ-
χιτεκτονικά κατάλοιπα µπορούν µε βεβαιότη-
τα να αποδοθούν στις αρχαίες εγκαταστάσεις.

Στοές, βωµοί και περιστύλια υπαίθριοι χώ-
ροι άθλησης, γυµνάσια, παλαίστρες, λουτρά
και στάδια.

Αρχικά τα γυµνάσια αποτελούσαν χώρους

αναψυχής µε κήπους και φυσική βλάστηση,
και δίπλα στον πόταµο Κηφισό, όπου οι νέοι
συνδύαζαν την άθληση του σώµατος και την στρα-
τιωτική εκπαίδευση µε την πνευµατική εκγύ-
µναση, παρακολουθώντας την διδασκαλία φι-
λοσόφων και άλλων εξεχόντων προσωπικοτή-
των του καιρού τους, µε αποτέλεσµα να εξελι-
χθούν σταδιακά σε σπουδαία πνευµατικά κέ-
ντρα.

Εδώ λοιπόν έχουµε την πρώτη Ακαδηµία, το
πρώτο πανεπιστήµιο του κόσµου.

∆ίπλα στην Ιερή οικία του Εκάδηµου ένας τε-
ράστιος λάκκος σε σχήµα τόξου µε περίφραξη
από τσίγκο και εµφανή τα αρχαία ευρήµατα
που οι αρχαιολόγοι ονοµάζουν «ευρήµατα άνευ
αξίας». Ένας Μεγαλοεργολάβος βρήκε τρόπο
να πλουτίσει αγοράζοντας την ιερή γη αφού οι
πολιτικοί µας του άνοιξαν την πόρτα και τώρα
µετά την ακύρωση της άδειας µετά τους αγώ-
νες των κάτοικων) ο ∆ήµος Αθηναίων προ-
σπαθεί µε δήθεν µελέτες ανάπλασης να νοµι-
µοποιήσει τις παρανοµίες και να ανοίξει την όρε-
ξη και σε άλλους Εργολαβοπατέρες….

∆ΕΝ ΘΑ ΤΟΥΣ ΠΕΡΑΣΕΙ!!!!!
A. Παπαγεωργίου

Mια βόλτα
στην Ακαδηµία

Πλάτωνος

Το σχέδιο της ενοποίησης των αρχαιο-
λογικών χώρων του Ιστορικού, δεν εί-

ναι καινούριο, δεν είναι κάτι που έφεραν οι
Ολυµπιακοί αγώνες.Τότε δεν δυστυχώς δεν
ανανεώθηκε.Το Ιστορικό Κέντρο έφτανε ως
την Ακαδηµία και τον λόφο του Ιππείου Κο-
λωνού. Ο πολεοδόµος Κώστας Μπίρης το
1946 καταθέτει το Σχέδιο Ανασυγκρότησης
της Πρωτευούσης”στο οποίο υπάρχει η ιδέα
της “συστάσεως του Άλσους των Αθηνών,από
το Παναθηναϊκό Στάδιο, ως την Ακαδηµία,
τον Κολωνό και τις όχθες του Κηφισού:

“Συγχρόνως σχεδόν, ο αρχιτέκτων Πανα-
γιώτης Αριστρόφων, το 1929, µε αυθόρµη-
τον πρωτοβουλίαν του και µε ιδικά του χρη-
µατικά µέσα, εξηγόρασε τα ακίνητα µεγάλης
εκτάσεως κατά την βορειοδυτικήν πλευράν
της πόλεως και απεκάλυψε δι’ανασκαφών τα
ερείπια της  Ακαδηµίας του Πλάτωνα.Την ολο-
κλήρωσιν του έργου υπεδείκνυε το Σχέδιον
Ανασυγκροτήσεως της Πρωτευούσης, δια
της συστάσεως του Άλσους των Αρχαίων Αθη-
νών, το οποίο θα περιελέµβανεν εις ενιαίον
χώρον την περιοχήν Σταδίου-Αρδητού-Ολυ-
µπιείου-Ακροπόλεως-Λόφων Φιλοππάπου
και Νυµφων-Ιεράς Οδού και της προς την Ακα-
δηµία Πλάτωνος και τον Ιππείον Κολωνόν.

Μέσα εις την περιοχήν αυτήν θα διετη-
ρούντο,εκτός των καταλοίπων της αρχαιό-
τητας, τα τα οποία θ’ απεκαλύπτοντο δια
της ανασκαφής, τα µεσαιωνικά µνηµεία
απαλλασσόµενα από σύγχρονους παρα-
µορφώσεις, αξιόλογα κτίρια του 19ου και
των αρχών του 20ου αιώνος και µερικά

χαρακτηριστικά σταυροδρόµια, µε λιθό-
στρωτα καταστρώµατα των δρόµων των.
Κατ΄όνοµα θα ήτο άλσος ο χώρος του καθ΄
αυτό άστεος”»

“ΑΙ ΑΘΗΝΑΙ.Από του 19ου εις τον 20ον
αιώνα” του Κώστα Η.Μπίρη,Εκδοτικός Οί-
κος Μέλισσα 

Η ενοποίηση κατά Μπίρη
Από το Παναθηναϊκό Στάδιο ως τον Κηφισό

Πρωινό 26ης Ια-
νουαρίου 2010.

Στη «Γωνιά του Πλά-
τωνα» της Ντίνας Κα-
ρανίκα, υπάρχει από
το πρωί κινητικότητα.
Το βαν του Σκάι 100,3
έχει υψώσει την κε-
ραία για να στείλει το
σήµα της εκποµπής. Στις 9.00 ακριβώς
µπαίνει ο υπουργός Πολιτισµού,Παύλος Γε-
ρουλάνος,συνεπής στο ραντεβού του µε τον
Άρη Πορτοσάλτε.

Λίγο νωρίτερα έχει φτάσει η επικεφαλής
της Γ Εφορείας Αρχαιοτήτων, Νικολέτα
Βαλάκου συνοδευόµενη από αρχαιολόγους,
ενώ επί ποδός είναι η οµάδα των δηµο-
σιογράφων του Σκάι και οι εργαζόµενοι
στην ταβέρνα της Ντίνας.

Ο Π. Γερουλάνος είναι ο πρώτος υπουρ-
γός Πολιτισµού που δέχτηκε δηµόσια να
µιλήσει για την Αθήνα που βρίσκεται κάτω
από τις γραµµές του τρένου και ήρθε στον
Κολωνό.

Ο ρόλος των κατοίκων είναι σηµαντικός
στη διαδικασία ανάδειξης της πόλης είτε
καταθέτοντας τις απόψεις τους, είτε ανοί-
γοντας ένα ωραίο µαγαζί 

«Η αξία που δηµιουργείται µέσα από τις
παρεµβάσεις, όπως η ενοποίηση είναι µε-
γαλύτερος από την όποια θυσία καλείται να
κάνει ο καθένας ξεχωριστά» είπε ο Π. Γε-
ρουλάνος παρουσιάζοντας το παράδειγµα
της Ερµού της οποίας η πεζοδρόµηση, συ-
νέβαλε καθοριστικά στην αναβάθµισή της.

Στην νέα προσπάθεια βραχίονας της πα-
ρέµβασης θα είναι η Εταιρεία Ενοποίησης
των Αρχαιολογικών χώρων, δήλωσε ο Π.
Γερουλάνος.Τα χρήµατα υπάρχουν,εφόσον
καθοριστούν οι προτεραιότητες, όπως εί-
πε.

«∆ροµολογούµε τα σχέδια για το Μου-
σείο των Αθηνών. Η Αθήνα είναι η µοναδι-
κή ευρωπαϊκή πόλη που δεν έχει µουσείο
δήλωσε ο Π. Γερουλάνος συµπληρώνοντας
πως «η δόµησή του σέβεται το χαρακτήρα
της περιοχής». «Χρειαζόµαστε ένα µου-
σείο για να δείξουµε που ουσιαστικά θα κα-
ταγράφει τη ζωή και την ανάδειξη της πό-
λης στη διαδροµή των αιώνων», πρόσθεσε
περιγράφοντας το νέο σχέδιο για την Ακα-
δηµία Πλάτωνος µε τη δηµιουργία ενός
υπερτοπικού πόλου, µε διαφορετικές συ-
γκοινωνίες.

ENAΣ  YΠOYPΓOΣ
ΠOΛITIΣMOY

ΣTHN ΓEITONIA MAΣ
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Λαϊκοί ∆ηµιουργοί της περιοχής µας

ΟΝότης Ξάνθης γεννήθηκε το 1911, στον Κολωνό, πα-
νέµορφη ιστορική συνοικία της Αθήνας. Έµαθε γράµ-

µατα στο 9ο Γυµνάσιο Αρρένων Αθηνών στην πλατεία 
Κουµουνδούρου (σήµερα τη θέση του νεοκλασικού κτηρί-

ου καταλαµβάνει υπαίθριος χώρος στάθµευσης αυτοκινήτων)
αλλά ασχολήθηκε µε την οικογενειακή επιχείρηση, το Αρτο-
ποιείο,γωνίαΛένορµαν και Μύλων, το οποίο συνεχίζει να λει-
τουργεί έως και σήµερα.

Ηταν γεννηµένος ζωγράφος,µε το πενάκι πάντοτε στην τσέ-
πη.Η αγάπη του για την Αθήνα,απο την οποία ουδέποτε απο-
µακρύνθηκε,προκάλεσε την καταγραφή µεγάλου αριθµού έρ-
γων, αγκαλιάζοντας, οχι µόνο καθηµερινές εικόνες της Αθή-
νας που έζησε, οι οποίες δεν υπάρχουν σήµερα ούτε και σε
φωτογραφίες αλλά και τούς γραφικούς τύπους πού άφησαν
εποχή.

Προικισµένο χέρι, αποτύπωσε µε πλούτο ζωηρών χρωµά-

των, ευαισθησία αλλά και µε εύθυµη διάθεση οτι αγάπησε και
δεν ήθελε να ξεχάσει απο τους « γυναικοκαβγάδες στην βρύ-
ση» και τα «κούλουµα»,στην γειτονιά του,στον λόφο του Ιππεί-
ου Κολωνού, δίπλα από τα µνηµεία των Μύλλερ και Λενορ-
µάν, µέχρι την Ρόζα Εσκενάζυ, όταν αυτή, τραγουδούσε στο
ουζερί του Σερελέα, στην οδό ∆ώρου 11.

Πέθανε στην Αθήνα, το 1982.

Κούλουµα στον Λόφο ΚολωνούTο ∆ηµοτικό Θέατρο Aθηνών


